
Otvorili sme ďalšie
MODERNÉ

ŠPORTOVISKÁ

További
MODERN 

SPORTPÁLYÁKAT
adtunk át

NEKÜNK FONTOS 
A MEGYE FEJLODÉSE

,,

NA ROZVOJI KRAJA 
NÁM ZÁLEŽÍ

ZUZANA REHÁK 
ŠTEFECEKOVÁVAL

Interjú az olimpiai bajnok

NOVÝ INTERNÁT
vo Veľkom Mederi

ÚJ KOLLÉGIUM
Nagymegyeren 

ˇ

N A G Y S Z O M B AT  M E G Y E  I N G Y E N E S  M A G A Z I N J A
N E P R E D A J N Ý  M A G A Z Í N  T R N A V S K É H O  S A M O S P R Á V N E H O  K R A J A

EgyüttAlakítjukaMegyétEgyüttAlakítjukaMegyét
SpoluTvorímeKrajSpoluTvorímeKraj JESEŇ 2023

ŐSZ 2023

ZUZANOU REHÁK
ŠTEFECEKOVOU

Rozhovor so slovenskou olympioničkou

ˇ



 OLDAL / STRANA  3
 A ter veket va lóra vá lt juk
 P l á ny p r e m i e ň a m e n a r e a l i tu

 OLDAL / STRANA  4
 n	A lakosok is használhatják a felújított 
  dunaszerdahelyi és galántai uszodát
 n	Zrekonštruované plavárne v Dunajskej Strede 
	 	 a	Galante	môže	využiť	aj	verejnosť
 n	Egy új kézilabdacsarnok építésének tervét jelentettük be
 n	Predstavili	sme	zámer	výstavby	novej	hádzanárskej	haly

 OLDAL / STRANA  5
 n	A nagyszombati gimnázium diákjai már használják az új 
  többfunkciós sportpályát
 n	Študenti	gymnázia	v	Trnave	už	využívajú	nové	multifunkčné	
	 	 ihrisko
 n	Befejeztük a pöstyéni sportpálya rekonstrukciójának 
  második szakaszát
 n	Dokončili	sme	druhú	etapu	obnovy	športového	
	 	 areálu	v	Piešťanoch

 OLDAL / STRANA  6
 n	A holicsi Egyesített Iskolában megkezdtük egy 
  többfunkciós játszótér építését
 n	Začali	sme	s	výstavbou	multifunkčného	ihriska	v	Holíči	
	 	 a	športovej	haly	v	Senici
 n	A galgóci gimnáziumban is modern sportpályát adtunk át
 n	Moderný	športový	areál	sme	otvorili	aj	v	Hlohovci

 OLDAL / STRANA  7
 B E S Z É L G E T É S  /  R O Z H O V O R
 n	Interjú az olimpiai bajnok Zuzana Rehák Štefečekovával
 n	Slovenská olympionička	Zuzana Rehák Štefečeková

 OLDAL / STRANA  10
 A képzésre és a  lakhat ásra ny újtot t 
 pénzüg yi  t ámogat ássa l  motivá l juk 
 a  középiskola i  pedagógusokat
 U č i te ľ ov s tr e d nýc h š kô l  m oti v u j e m e 
 f i n a n č ný m p r í s p ev ko m n a v z d e l á va n i e 
 a  bý va n i e

 OLDAL / STRANA  11
 Nag ymeg yeren eg y te l jesen új 
 kol légiumot építet tünk
 Vo Ve ľ ko m M e d e r i  s m e p o s ta v i l i  ú p l n e 
 n ov ý i n te r n á t

 OLDAL / STRANA  12
 E U R Ó P A I  M O B I L I TÁ S I  H É T
 E U R Ó P S K Y  T Ý Ž D E Ň  M O B I L I T Y
 n Megvalósítottuk az első szlovákiai autós töréstesztet
 n Zrealizovali	sme	prvý	slovenský	crash	test	s	autom
 n Így kapcsolódtunk be az európai mobilitási hétbe
 n Aj	takto	sme	sa	zapojili	do	Európskeho	týždňa	mobility

 OLDAL / STRANA  14
 Nag yszombati  Ö nkormány zat i  Meg ye 
 d í ja inak át adás a 2 023
 U d e ľ ova n i e  ve r e j nýc h o ce n e n í 
 Tr n a vs ké h o s a m o s p rá v n e h o k ra j a  2023

 OLDAL / STRANA  15
 K Ü L F Ö L D Ö N  /  Z A H R A N I Č I E
 n	Szorosabbra fűzzük az együttműködést a tajvani régióval
 n	Posilňujeme	spoluprácu	s	taiwanským	regiónom
 n	További országokkal is fejlesztjük a határon 
  átnyúló együttműködést
 n	Cezhraničnú	spoluprácu	rozvíjame	aj	s	ďalšími	krajinami

 OLDAL / STRANA  16
 TÁ R S A D A L M I  Ü G Y E K  /  S O C I Á L N E  V E C I

 n	A fennállásának 70. évfordulóját ünneplő 
  nemeskosúti szociális intézményben az elmúlt 
  években jelentős felújítások voltak
 n	Zariadenie	sociálnych	služieb	v	Košútoch	oslávilo	
	 	 70	rokov	existencie,	za	posledné	roky	prešlo	
	 	 kvalitnou	modernizáciou
 n	Folytatjuk a sopornya-kövecsesi szociális otthon 
  modernizálását
 n	Pokračujeme	v	rekonštrukcii	DSS	pre	deti	
	 	 a	dospelých	Šoporňa	–	Štrkovec

 OLDAL / STRANA  17
 n	Családi házak építésével befejeztük az ekecsi szociális 
  otthon intézménytelenítését
 n	Dokončili	sme	výstavbu	rodinných	domov	v	rámci	
	 	 deinštitucionalizácie	zariadenia	sociálnych	služieb	v	Okoči
 n	Bővítjük a szakolcai Zöld Ház szociális intézmény 
  kapacitását
 n	Rozšírime	kapacitu	zariadenia	sociálnych	služieb	
	 	 Zelený	dom	v	Skalici
 n A szenicei járásban is bővítjük és felújítjuk a szociális 
  intézményeket
 n	Zariadenia	sociálnych	služieb	rozširujeme	
	 	 a	modernizujeme	aj	v	okrese	Senica

 OLDAL / STRANA  18
 A K T U A L I TÁ S O K  /  A K T U A L I T Y
 n	John Mucha, a világhírű festő unokája Nagyszombat 
  megyében tett látogatást
 n	Trnavský	kraj	navštívil	John	Mucha,	vnuk	svetoznámeho	
	 	 maliara
 n	Másodszor is elindítottuk a Fiatalok a hivatalban 
  elnevezésű sikeres programot
 n	Spustili	sme	druhý	ročník	úspešného	programu	
	 	 Mladí	na	úrade

 OLDAL / STRANA  19
 n	Várjuk a nevezéseket az Év ökológiai cselekedete 
  versenybe. Újdonság az online regisztráció
 n	Spustili	sme	prihlasovanie	do	Ekologického	činu	roka.	
	 	 Novinkou	je	online	registrácia
 n A megye aktuális történéseiről neurális hang 
  segítségével tájékozódhat a megyei honlapon
 n	Aktuality	z	diania	v	kraji	si	môžete	vypočuť	
	 	 na	župnom	webe

 OLDAL / STRANA  20
 n		A  M o r v a  k e r é k p á r ú t  e l s ő  N a g y s z o m b a t 
  m e g y e i  s z a k a s z a  m á r  ö s s z e k ö t i  S z a k o l c á t 
  é s  H o l i c s o t
	 n		P r v ý  ú s e k  M o r a v s k e j  c y k l o m a g i s t r á l y 
  v  Tr n a v s k o m  k r a j i  u ž  s p á j a  S k a l i c u  a  H o l í č

TARTALOM / OBSAH



A terveket valóra váltjuk
Plány premieňame na 

realitu

T É M A  M E S I A C A

2021-ben a sportinfrastruktúra ambiciózus és kiterjedt fejlesztési tervének 
megvalósítását kezdtük el a megyei fenntartású középiskolákban mind a hét 

járásban. A megye több mint 7 millió eurót különített el tornatermek, valamint 
szabadtéri sportpályák építésére és korszerűsítésére.

V roku 2021 sme začali s realizáciou ambiciózneho a rozsiahleho plánu na rozvoj 
športovej infraštruktúry, ktorá sa nachádza pri stredných školách, ktorých sme 

zriaďovateľom, a to vo všetkých siedmich okresoch. Na výstavbu a modernizáciu 
telocviční a vonkajších športovísk sme vyčlenili viac ako 7 miliónov eur.
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Kézilabdacsarnok felépítését tervezzük a dunaszerdahelyi 
Közös Igazgatású Középiskolában. A csarnok a diákok számára 
edzéslehetőséget biztosító központként szolgál majd, és a 
nagyközönség számára is elérhető lesz.

Berényi József, Nagyszombat megye alelnöke elmondta, 
hogy “számunkra	az	igazságos	regionális	elosztás	elengedhetetlen	
pillére	az	infrastruktúra	fejlesztésének.	Ez	az	útfelújításra	éppúgy	
vonatkozik	mint	az	oktatás	fejlesztésére,	és	ez	esetben	konkrétan	
a	sport	területére.	Örülök,	hogy	Dunaszerdahelyen	is	folytatjuk	a	
szükséges	projektek	megvalósítását.”

A projektterv elkészítése után Nagyszombat megye 
nyilvános versenypályázatot ír ki a projektdokumentáció 
kivitelezőjének kiválasztása céljából, akár egy teljesen új épület 
építésére, akár a dunaszerdahelyi Közös Igazgatású Iskola 
meglévő tornatermének átépítésére és rekonstrukciójára.

Emellett 
Dunaszerda-
helyen idén új 
tornatermet 
építettünk 
a Ladislav 
Dúbrava Gimná-
ziumban, korábban 
pedig felújítot-
tuk a Szabó Gyula 
utca 21-es szám alatt 
működő Közös Igazgatású 
Szakközépiskola, valamint a 
szintén magyar tanítási nyelvű 
Vámbéry Ármin Gimnázium sportpályáját. 

Pri Spojenej škole v Dunajskej Strede plánujeme posta-
viť novú hádzanársku halu, ktorá bude slúžiť ako tréningové 
centrum pre študentov. Bude tiež sprístupnená aj pre 
verejnosť.

Trnavský vicežupan József Berényi uviedol, že „podstat
ným	pilierom	pri	rozvoji	infraštruktúry	je	pre	nás	aj	regionálna	
spravodlivosť,	a	to	platí	pri	rekonštrukciách	ciest	ako	aj	rozvoji	
školstva,	a	v	tomto	prípade	konkrétne	oblasti	športu.	Som	rád,	
že	aj	v	Dunajskej	Strede	pokračujeme	v	realizácii	potrebných	
projektov.“

Po vyhotovení projektového zámeru bude vyhlásené 
verejné obstarávanie na zhotoviteľa projektovej dokumen-
tácie, či už na vybudovanie úplne nového objektu alebo 
prestavbu a rekonštrukciu existujúcej telocvične Spoje nej 
školy v Dunajskej Strede. 

Okrem toho sme v Dunaj skej Strede tento rok postavili 
telocvičňu pri Gym náziu Ladislava Dúbravu. V predchádza-
júcom období tiež zrekonštruovali športový areál Spojenej 
školy na ulici Gyulu Szabóa a športovisko Gymnázia Ármina 
Vámbéryho s VJM.

Egy új kézilabdacsarnok 
építésének tervét jelentettük be

Predstavili sme zámer výstavby novej hádzanárskej haly

A tornatermek és a sportpályák építését 
és korszerűsítését célzó többéves tervünk 
részeként befejeztük a dunaszerdahelyi 
magyar tanítási nyelvű Közös Igazgatású 
Középiskola és a Galántán működő ma-
gyar tannyelvű Kodály Zoltán Gimnázi-

um uszodájának felújítását.
A dunaszerdahelyi projekt 

munkálatai kiterjedtek az épület 
külső hőszigetelésére, a villany- és 

vízvezetékek felújítására, valamint 
a világítótestek és a légkondicionálás 
cseréjére is. A finn szaunát is felújí-
tották, emellett gőz- és infraszaunával 

bővítették.
A galántai gimnáziumban befe-

jeződött az uszoda felújításának második 
szakasza. Itt kicserélték a vezetékeket, 
a régi padlóburkolatot pedig csúszásgátló 
padlóra cserélték. Az egész épület külső 
hőszigetelést kapott, a régi fűtést pedig 
padlófűtés váltja fel.  

Mindkét épületet még tavaly év végén 
adták át rendeltetésének. Az uszodákat 
szabadon látogathatják az ott tanuló 
középiskolásokon kívül az alapiskolások, 
a sportegyesületek tagjai, valamint 
a nagyközönség is.

V rámci nášho viacročného plánu 
výstavby a modernizácie telocviční 
a športovísk sme dokončili aj rekon štrukciu 
plavární na SOŠ rozvoja vidieka s vy-
učovacím jazykom maďarským v Dunajskej 
Strede a na Gymnáziu Zoltána Kodálya s 
vyučovacím jazykom maďarským v Galante.

Stavebné práce na projekte v Dunajskej 

Strede zahŕňali zateplenie objektu, výmenu 
rozvodov, osvetlenia a vzduchotechniky. 
Rekonštrukciou prešla aj fínska sauna, 
pribudla parná a infra sauna.

Na gymnáziu v Galante bola dokončená 
realizácia druhej etapy rekonštrukcie 
plavárne, v rámci ktorej sa vymenilo  
potrubie, obklady, pribudli protišmykové  

podlahy aj podlahové vykurovanie 
a zároveň bol celý objekt aj zateplený.

Oba objekty sú oficiálne otvorené už 
od konca minulého roka. Plavárne tak môžu 
voľne využívať stredoškoláci, žiaci základ-
ných škôl, členovia športových klubov aj 
verejnosť.

A lakosok is használhatják a felújított 
   dunaszerdahelyi és galántai uszodát

    Zrekonštruované plavárne v Dunajskej Strede 
a Galante môže využiť aj verejnosť
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V športovom areáli Strednej priemyselnej školy 
elektrotechnic kej v Piešťanoch sme ešte v ro ku 

2021 zrekonštruovali multifun kčné, basketbalové 
a volejbalové ihrisko. V rámci druhej etapy bola 

zrekon štruovaná atletická dráha a skok do diaľky. Aj 
takto sa snažíme zvýšiť záujem študentov o šport.

Atletická dráha pozostáva zo štyroch bežeckých 
dráh v celkovej dĺžke 250 metrov. Nová rozbehová 

dráha pre skok do diaľky je v dĺžke 35 metrov, 
na ktorej konci je pieskové doskočisko. Povrch 

atletickej aj rozbehovej dráhy je z tartanu.
Do druhej etapy rekonštrukcie športoviska 

župa zo svojho rozpočtu investovala takmer 
193-tisíc eur, pričom cena celkovej modern-
izácie športového areálu vrátane prvej etapy 
predstavuje viac ako 307-tisíc eur.

A pöstyéni Elektrotechnikai Középiskola sportkomplex-
umában 2021-ben felújítottunk egy multifunkciós kosár- és 
röplabdapályát. A második ütem részeként modernizáltunk egy 
atlétikai és egy távolugró. Ezzel is próbáljuk növelni a diákok 
sport iránti érdeklődését.

Az atlétikai pálya négy futópályából áll, összesen 250 
méter hosszúságban. A távolugró pályán a futópálya 
35 méter hosszú, a végén pedig a homokkal 
töltött ugrógödör van. Az atlétikai és a fu-
tópálya rekortán borítású.

A megye saját költségvetéséből csak-
nem 193 ezer eurót fordított a középiskolai 
sportpálya rekonstrukciójának második 
ütemére, míg a sportkomplexum teljes 
korszerűsítésének ára az első ütemet is 
beleértve több mint 307 ezer euró volt.

Dokončili sme druhú etapu obnovy  
      športového areálu v Piešťanoch

Befejeztük a pöstyéni sportpálya re
konstrukciójának második szakaszát

Sikere-
sen folytatjuk az általunk 

fenntartott középiskolák 
sportinfrastruktúrájának javítását és 
fejlesztését. A közelmúltban adtuk át 
a megyeszékhelyen működő Ján Hollý 
Gimnázium felújított sportpályáját, amelyet 
Nagyszombat városával együttműködve 
modernizáltunk.

“A	nagyszombati	Ján	Hollý	Gimnázium	
melletti	sportkomplexum	felújításának	az	
a	célja,	hogy	javítsuk	középiskolánk	tanu
lóinak	oktatási	körülményeit,	ugyanakkor	
lehetőséget	kívánunk	biztosítani	arra	is,	hogy	

az	érdeklődő	közönség	szintén	
használhassa	sportolásra	ezt	a	
létesítményt.	Az	eredeti	pálya	
korszerűsítésének	köszön

hetően	többfunkciós	sportpálya	
létesült,	és	egyidejűleg	a	futópálya	

is	megújult.	Emellett	workout	parkot	is	
létesítettünk,	és	a	közterület	felőli	bejáratot	
átalakítottuk”	– mondta Jozef Viskupič, 
Nagyszombat megye elnöke. Hozzáfűzte, 
hogy a sportközpont felújítását részben 
a megyei költségvetésből finanszírozták. 
Csaknem 113 ezer eurót fordítottak erre 
a beruházásra, és Nagyszombat városa 
is ugyanekkora összeggel járult hozzá a 
költségek fedezéséhez.

A sportlétesítmény felújításának részét 
képezte a futópálya modernizálása. Az 
eredeti aszfaltfelületen kisebb méretű 
többfunkciós műfüves játszóteret hoztak 
létre, valamint egy több célra használható, 
szintetikus gumi burkolatú pálya is létesült 
itt. A sportpálya mellett járda épült, megú-
jult a bejárat, valamint padokat és kültéri 

edzőalkalmatosságokat is elhelyeztek.
“A	sportpálya	műszaki	állapota	már	régó

ta	nem	volt	megfelelő.	Örülök,	hogy	a	megye	
és	a	város	is	segített	bennünket	az	átfogó	
rekonstrukció	megvalósításában.	Hiszem,	
hogy	ez	a	modern	sportpálya	nemcsak	
iskolánk	diákjait,	hanem	a	sportolás	iránt	
érdeklődő	közönséget	is	jól	fogja	szolgál
ni”	– tette hozzá Marianna Katreniaková, 
a nagyszombati Ján Hollý Gimnázium 
igazgatónője.

Egy Jégkorong-akadémia felépítését is 
tervezzük Nagyszombatban, amely a leg-
nagyobb beruházásunk lesz. A tervet Miro-
slav Šatan, a Szlovák Jégkorong Szövetség 
elnöke is támogatásáról biztosította. Az 
építkezésre a megye a National Develop-
ment Fund II-től kap hitelt. Az akadémia 
csúcsszintű sportolási lehetőséget biztosít 
majd a fiatal tehetségeknek, és a Pred-
nádražie városrészben épül meg. Jelenleg 
az építési munkák kivitelezőjének kiválasz-
tására szolgáló közbeszerzés előkészítése 
zajlik.

„Cieľom	obnovy	športo	vé	ho	areálu	pri	
Gymnáziu	Jána	Hollého	v	Trnave	je	skvalit
nenie	oblasti	vzdelávania	pre	študentov	našej	
strednej	školy,	ako	aj	podpora	a	vytvorenie	
možnosti	športového	vyžitia	pre	verejnosť.	
Vďaka	moder	nizácií	pôvodného	ihriska	vzniklo	
multifunkčné	športovis	ko,	pričom	rekon
štrukciou	prešla	aj	bežecká	dráha.	Okrem	
toho	bol	vybudovaný	workoutový	priestor	
a	úpravou	prešiel	aj	vstup	z	ve	rejného	
priestranstva,“ uviedol trnavský župan Jozef 
Viskupič s tým, že obnova športoviska 

bola financovaná z rozpočtu župy vo výške 
113-tisíc eur, pričom rovna kou sumou 
prispelo aj Mesto Trnava.

V rámci rekonštrukcie bola obnovená 
bežecká dráha, vytvorené multifunkčné 
ihrisko s umelým trávnikom v zmenše nom 
rozmere na pôvodnom asfaltovom pov-
rchu, ako aj viacúčelové ihrisko s povrchom 
zo syntetického kaučuku. Taktiež bol 
vybudovaný chodník vedľa multifunkčného 
ihriska, obnovený vstup, osadené lavičky 
a workoutová zostava. 

Tiež máme v pláne vybudovanie Hoke-
jovej akadémie v Trnave, ktorá je naším 
naj väčším investičným projektom. Tento 
zámer podporil aj prezident Slovenského 
zväzu ľadového hokeja Miroslav Šatan. Na 
výstavbu akadémie budú použité financie  
z úveru od National Development Fund II,  
ktorý je určený na financovanie oprávne-
ných nákladov investičných projektov. Aka - 
dé mia bude špičkovým športovým zázemím 
pre mladé talenty a vyrastie na Prednádra-
ží. Aktuálne pripravujeme podklady na VO.

A nagyszombati gimnázium diákjai 
már használják az új többfunkciós 
sportpályát

Študenti gymnázia v Trnave už využívajú nové multifunkčné ihrisko
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Olympijská víťazka Zuzana Rehák Štefečeková patrí medzi najúspešnejších 
športovcov na Slovensku. Onedlho sa končí sezóna a čakať ju bude 
príprava na olympiádu v Paríži v roku 2024. Za svoje úspechy získala Cenu 
Trnavského samosprávneho kraja. V našom rozhovore sme sa rozprávali 
o jej začiatkoch, ale aj o najväčších úspechoch a plánoch do budúcna.  

A szenicei Vállalkozási Szakközépiskola 
tervezett új tornaterme két szerkezeti egységből 
áll. Itt téglából megépül egy kiszolgáló rész,  mellette 
pedig egy acélkonstrukciós sportcsarnok is. A tornaterem  
edzésre szolgáló részeit úgy alakítják ki, hogy azok alkalmasak 
lesznek kosárlabdázásra, röplabdázásra, és teniszpályaként is használhatják  
majd. A beruházás teljes költségvetése csaknem 1,9 millió euró. Ennek egy  
részét a megye abból a támogatásból fedezi, amelyet 1,1 millió euró értékben  
a Sporttámogatási Alaptól kapott. Az építkezés társfinanszírozásban valósul 
meg. A megye saját költségvetéséből több mint 750 ezer euró értékben 
járul hozzá a kiadások fedezéséhez, Szenice városával együttműködve.

Az Erdőháton is folytatjuk a megyei hatáskörbe tartozó középiskolák 
sportlétesítményeinek korszerűsítését és fejlesztését. Szeptemberben 
Holicson megkezdtük az ottani Egyesített Iskolában egy új többfunkciós 
sportpálya építését. Itt futballozni, teniszezni és röplabdázni is lehet majd. 
Egyidejűleg teljes egészében felújítjuk az iskola kazánházát, valamint 
központi vezérlésű, vezeték nélküli fűtésszabályozó rendszert építünk ki  
az egész épületben. A beruházás teljes költségvetése csaknem 300 ezer 
euró lesz.

Novostavba telocvične pri Strednej 
odbornej škole podnikania v remeslách 

a službách v Senici bude pozostávať z dvoch 
konštrukčných blokov, a to z murovanej časti zázemia 
a oceľovej haly športovej plochy. V cvičiacej miestnosti 
telocvične je navrhnuté basketbalové, volej balové a ten-
isové ihrisko. Objekt bude energeticky úsporný a na bu-
dove bude umiestnená fotovoltaika a realizované budú aj 
vodozádržné opatrenia. Predpokladaná hodnota zákazky 
je takmer 1,9 milióna eur, pričom kraj získal príspevok vo 
výške 1,1 milióna eur z Fondu na podporu športu.

Nové športovisko pri Spojenej škole v Holíči bude 
mať trvácny a ekologic ký umelý povrch pria mo v areáli 
školy. Ihrisko bude mať pevné mantinely, ochrannú sieť 
a dve bránkovis ká. Vybuduje sa aj nový prís tu po vý 
chodník a okolie ihriska. Súčasťou projektu je dodáv-
ka, montáž a výbava športovísk. Suma na výstavbu 
športoviska je takmer 210-tisíc eur, ktorú sme vyčlenili 
z rozpočtu.

Legutóbb a galgóci Ivan 
Ku pec Gimnázium diákjait is 
megör vendeztettük, ahol a 
kül ső sportpályáját modernizál-
tuk. Az építési munkálatok 
során két műborítású, tartós és 
környezetbarát multifunkciós 
sportpálya létesült. Felújították 
az atlétikai pályát és a távolugró 
pályát is. Elkészült egy kültéri 
fitnesspark, amelybe nyolc 
sport eszköz került. A környéket 
revitalizálták, a teljes területet 
újonnan világítással látták el, és 
egy több mint 50 néző befoga-
dására alkalmas, hordozható, 

háromsoros acéltribünnel 
bővítették.

“Örülök	annak,	hogy	
egy	újabb	projektet	
sikerült	megvalósítanunk	
a	megyei	sportinfrastruktúra	
fejlesztésének	keretében.	A	
galgóci	gimnáziumban	található	
eredeti	sportpálya	nem	megfelelő	
műszaki	állapota	miatt	már	nem	
kínált	lehetőséget	teljes	értékű	
sporttevékenységre.	A	régi	beton	
és	aszfalt,	amelyet	eltávolítottak,	
majd	feldolgoztak,	a	sport
pálya	új	alaprétegeként	került	
felhasználásra.	Hiszem,	hogy	a	

korszerűsített	sportpályák	jó	szol
gálatot	tesznek	a	diákoknak	és	
a	nagyközönségnek” – mondta 
Patrik Voltmann, Nagyszombat 
megye alelnöke, aki megyei 
szinten a sporttal is foglalkozik.

A sportpálya felújítását 
a ferences renddel történő 

telekrendezés 
előzte meg, a 
megye pedig saját 
költségvetéséből 665 ezer eu-
rót fordított a korszerűsítésre. 
Az építési munkák, amelyeket 
a TRANSTAV TT Kft. végzett, 
idén januárban kezdődtek.

V novom školskom roku 
sme potešili aj študentov 
župného Gymnázia Ivana 
Kupca v Hlohovci, kde sme zre-
konštruovali vonkajší športový 
areál. Stavebné práce zahŕňali 
výstavbu dvoch viacúčelových 
ihrísk s umelým povrchom, 
ktorý je trvácny a ekologický. 
Rekonštrukciou tiež prešla at-
letická dráha a sektor skoku do 
diaľky. Taktiež bola vytvorená 

workoutová zostava, v rámci 
ktorej bolo osadených osem 
kusov fitness zariadení. Okolitý 
priestor bol revitali zovaný, 
celý areál nanovo osvetlený 
a pribudla v ňom aj prenosná 
trojradová oceľová tribúna pre 
viac ako 50 divákov.

„Teším	sa,	že	sa	nám	podarilo	
dokončiť	ďalší	projekt	v	rámci	
rozvoja	športovej	infraštruktúry	
v	kraji.	Pôvodný	športový	areál	pri	

hlohovskom	gymnáziu	už	nepo
núkal	plnohodnotnú	edukáciu	
telesnej	a	športovej	výchovy	pre	
jeho	nevyhovujúci	technický	stav.	
Starý	betón	a	asfalt,	ktorý	bol	od
stránený	a	následne	spracovaný,	
bol	využitý	ako	nová	podkladová	
vrstva	športoviska.	 
Verím,	že	zmodernizované	ihriská	
budú	dobre	slúžiť	študentom	
i	širokej	verejnosti,“ uviedol 
trnavský vicežupan Patrik Volt-

mann, ktorý sa na župe venuje 
aj oblasti športu.

Obnove športoviska 
predchádzalo aj vysporiadanie 
pozemkov s rehoľou bratov 
Františkánov, a župa zo svojho 
rozpočtu do modernizá-
cie športoviska investovala 
665-tisíc eur. Stavebné práce, 
ktoré realizo vala TRANSTAV 
TT, s.r.o., sa začali v januári 
tohto roka. 

A galgóci gimnáziumban 
is modern sportpályát 
adtunk át

Moderný športový areál sme otvorili aj v Hlohovci

A holicsi Egyesített 
Iskolában megkezdtük 
egy többfunkciós 
játszótér építését

  Začali sme s výstavbou 
multifunkčného ihriska 
v Holíči a športovej haly  
v Senici

A
utor: Ľubica Tarabová
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Az olimpiai bajnok Zuzana Rehák Štefečeková Szlovákia egyik 
legeredményesebb sportolója. Hamarosan véget ér az idény, és a 2024-es 
párizsi olimpiára való felkészülés várja majd őt. A sportlövészetben elért 
kiváló eredményeiért nemrég átvehette a legmagasabb megyei kitüntetést, 
Nagyszombat megye díját. Interjúnkban sportpályafutása kezdetein kívül 
szó esik legnagyobb sportsikereiről és a jövőre vonatkozó terveiről is.

A nagyszombati lőtéren beszélgetünk. 
Mondhatjuk, hogy ez a második otthona?

Igen, ez az otthoni edzőpályánk. 
Azonban bevallom, hogy nem túl gyakran 
edzünk itt, viszont hazai pályának tartom.

A szezon a végéhez közeledik. Milyen 
versenyek várnak még Önre?

A katari világkupa-döntő lesz az idei 
utolsó verseny, ez jelenti a pontot a szezon 
végén. Tehát továbbra is edzek.

Kitűzte a célt is, amit el szeretne érni?
Soha nem tűztem ki célokat magamnak, 

legyen szó szlovák bajnokságról vagy világ-
bajnokságról. Nincsenek ilyen elvárásaim. 
Általában csak a verseny napján tűzök ki 
célokat.

Valójában mikor kezdett el a lövészettel 
foglalkozni?

Ez nagyon régen volt, még 1996-ban. 
Az apámnak köszönhetően ismertem meg 
ezt a sportot. A skeetlövészettel kezdtem, 
amit Danka Barteková is művel. Mivel ez 
akkoriban nem volt női olimpiai sportág, 
ezért átirányítottak a traplövészetre, ami 
nagyon jó döntés volt.

Hogyan értékeli azt az utat, amely elve-
zette a sikerekhez?

Vidám, vicces, egyúttal megerőltető 
volt ez az út. Kezdetben nem számí-
tottam arra, hogy valaha is eljutok az 
olimpiára. A középiskolában sem voltak 
ilyen elvárásaim. Szerencsém volt, hogy 
már juniorként a nők között indulhattam, 
és többször sikerült bejutnom a döntőbe. 
Úgy tűnt, hogy jó úton haladok. Közvetle-
nül az iskola elvégzése után lehetőségem 
nyílt arra, hogy állást kapjak a rendőrség 
sportközpontjában. Az biztosítja a megél-
hetésemet, amit élvezek. Óriási előny, hogy 
edzés után nem kell máshova munkába 
mennem. Ez nagyon megkönnyítette a 
dolgomat. A lövészet mellett egyetemeken 
is tanultam, utána férjhez mentem, majd 
megszülettek a gyerekek. Ez az út nagy-
jából ötévente változik.

Az edzések mellett lehetséges kellő időt 
szentelni a családnak és a gyerekeknek?

Elmondom, hogyan telt a mai napom. 
Fél 6-kor keltem, reggelit és uzsonnát 
készítettem a gyerekeknek. Elvittem  
őket az iskolába, aztán elmentem  
edzésre és az edzőterembe. Onnan 
edzésre mentem Nagyszombatba, 
aztán Pozsonyban megebédeltem. 
Ezután elviszem a gyerekeket a szakköri 
foglalkozásokra, elkészítem a vacsorát és 
lefekszem.

Nemrég tért vissza az Európa-baj-
nokságról, ahol Varga Erikkel ezüstérmet 
szerzett vegyes traplövészetben. Kedveli 
ezt a fajta versenyt?

2015-ben indultunk először mixben, 
az első próbálkozásunk a bakui Európa 
Játékokon volt, ahol sikerült nyernünk. 
2018-ban ezt a sportágat is felvették a 
tokiói olimpia programjára. Abban az évben 
minden versenyről érmet hoztunk haza, és 
megnyertük a világbajnokságot is. Jó, hogy 
két minőségi sportlövő együtt versenyez. 
Ugyanakkor ez kölcsönös küzdelem, hiszen 
magamért is küzdök, de a csapatért is. 
Ha egyedül indulok és elrontok valamit a 
versenyen, az csak nekem rossz eredmény. 
Azonban ha a csapatról van szó, akkor ezt 
rosszabbul viselem.

Jövőre a párizsi olimpiai játékok várnak 
Önre. Hogyan zajlik majd a felkészülés?

Bevallom, ez most kicsit más lesz. A 
szezon elég korán kezdődik, hiszen január-
ban már vannak az első összpontosítások, 
majd a versenyek. Az olimpia előtt két 
hétre elvonulok. Elmegyünk a családom-
mal Olaszországba, itt is folytatom a 
felkészülést az olimpiára.

Említette az olaszországi edzéseket. 
Ha összehasonlítjuk a szlovákiai és az 

BESZÉLGETÉS ZUZANA 
REHÁK ŠTEFECEKOVÁVAL
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ZUZANA REHÁK ŠTEFECEKOVÁˇ
Olympijská víťazka Zuzana Rehák Štefečeková patrí medzi najúspešnejších športovcov na Slovensku. 
Onedlho sa končí sezóna a čakať ju bude príprava na olympiádu v Paríži v roku 2024. Za svoje úspechy 
získala Cenu Trnavského samosprávneho kraja. V našom rozhovore sme sa rozprávali o jej začiatkoch, 
ale aj o najväčších úspechoch a plánoch do budúcna.  

Nachádzame sa v priestoroch 
strelnice v Trnave. Dá sa pove-
dať, že je to Váš druhý domov?

Áno, je to naša domovská 
stanica. Priznám sa, že tu 
netrénujeme až tak často, ale 
berieme ju ako domovskú.

Sezóna sa blíži k svojmu záve- 
ru. Aké súťaže Vás ešte čakajú?

Bodkou bude finále sveto-
vého pohára v Katare. To 
zna mená, že ešte stále budem 
trénovať.

Máte stanovený aj cieľ, ktorý 
chcete dosiahnuť?

Nikdy si nestanovujem 
ciele, či ide o majstrovstvá Slov-
enska alebo majstrovstvá sveta. 

Nemám žiadne takéto očakáva-
nia. Ciele si dávam väčšinou až 
v deň súťaže.

Kedy ste vlastne začali so 
streľbou?

To už bolo dávno, v roku 
1996. Doviedol ma k tomu 
otec. Začínala som so skeetom, 
čo robí Danka Barteková. 

Nakoľko to v tom čase nebola 
ženská olympijská disciplína, tak 
ma presunuli na trap, čo bolo 
veľmi dobré rozhodnutie.

Ako hodnotíte svoju cestu, 
ktorú ste absolvovali na ceste 
za úspechmi?

Veselá, vtipná a namáhavá. 
Na začiat ku som nemala žiadne 

olaszországi edzéslehetőségeket, van 
különbség?

Határozottan igen, nem lehet a kettőt 
összehasonlítani. Itt, Nagyszombatban 
2 pálya van a lőtéren. Az olaszoknál van 
Európa legnagyobb lőtere, ahol 12 pálya 
található, kétszer akkora területen mint 
Nagyszombat. Nem lehet összehason-
lítani, hiszen az egyes lőtereken különböző 
célpontok vannak. Megmondhatom, hogy 
milyen célpontokat szeretnék, emellett a 
sebesség és a távolság is beállítható. Ez a 
lehetőség nekem megfelel. Az összpon-
tosításokon másként zajlik az élet, mint 
otthon.

Mit gondol, a jövőben milyen lesz a 
szlovák traplövő válogatott összetétele? 
Van elég tehetséges fiatalunk?

Van bizonyos bázisunk, de én azt 
mondanám, hogy minél előbb kezdjenek el 
megjelenni az ifi versenyzők között, mert 
az átlépés a magasabb kategóriába eléggé 
igényes. Volt szerencsém átélni azt a he-
lyzetet, amikor  junior koromban a felnőtt 
nők között versenyeztem. Nem tudtam a 
helyén kezelni a rám nehezedő nyomást, 
amikor a juniorok között versenyeztem, 
mert nagyok voltak az elvárásaim. Aztán 
beraktak a nők közé, ahol nem számítottam 
jelentős eredményre, de ezek mégis jöttek. 
A mi sportágunkban az a helyzet, hogy ha 
a juniorok között nem áll helyt az ember, 
akkor az idősebbek között nagyon nehéz 
előretörni.

Hogyan próbálja motiválni magát a jobb 
teljesítmény elérésére?

Bevallom, ez most nehezebben megy, 
mint fiatalabb koromban. A lövészetben 
nem lehet többet elérni, mint amit én elér-
tem. Most sokszor én vagyok a legidősebb 
a mezőnyben, de még mindig az élen 

végzek. Szeretnék minél tovább a csúcson 
maradni.

Ez alapján feltételezem, hogy nem a 
párizsi lesz az utolsó olimpiája.

Ez még mindig nyitott kérdés. Az élet 
mindig hoz magával valami váratlant, és 
meglátjuk, hogy Los Angeles belefér-e 
még. Bevallom, hogy szeretnék ott 
lenni, de figyelembe kell venni minden 
körülményt, beleértve a családot is. Mert 
a fiúk nőnek, a dolgok pedig változnak 
és fejlődnek. De valahol még motoszkál 
bennem az, hogy szeretném élvezni Los 
Angelest, mert a párizsi olimpia különleges 
lesz.

Miért?
Az olimpia ugyan Párizsban lesz, de a 

sportlövészetre egy olyan városban kerül 
sor, amely 300 kilométerre van Párizstól, 
tehát 3 órányi vonatútra. Egyelőre ilyen 
információink vannak, de remélem, hogy 
a helyzet változni fog. Ami a szállást 
illeti, az rossznak ígérkezik, mert katonai 
laktanyában leszünk elszállásolva. Az a szo-
morú, hogy néhány órányi repülőútra van 
az olimpia, de ezekre a versenyekre nem 
árulnak jegyeket. Ennek az az oka, hogy 
nem építettek lelátókat, így nincs kapacitás 
sem. Az olimpiai falun kívül leszünk, az 
olimpia szelleme sem jut el ide, ráadásul 
nézők nélkül versenyzünk majd.

Szeptemberben elnyerte Nagyszom-
bat megye díját. Mit jelent önnek ez az 
elismerés?

Örülök, hogy a megye gondolt rám. Sok 
időt töltöttem Nagyszombatban, például 
a nagyszombati Sport Középiskolában 
tanultam. Nagyon becsülöm az iskolával 
mindmáig ápolt kapcsolatokat. Úgy fogal-
maznék, ahogy mi, sportolók mondani 

szoktuk: nem a díjak miatt versenyzünk, de 
ha kapunk elismerést, annak örülünk.

Megtudtuk, hogy a gimnáziumban 
szívesen látogatta a büfét, és a káposztás 
kifli volt a kedvence. Ez igaz?

Bevallom, remek ötlet volt az, hogy 
a nagyszünetben két káposztás kiflit 
megegyek. Hogy elmagyarázzam az 
olvasóknak, egy félbevágott kifliről van szó 
tartármártással és savanyú káposztával. A 
jelenlegi igazgatóval, Peter Tomannal van 
egy egyezségünk: valahányszor kávézni 
jövök, káposztás kifli is vár rám.

Nagyszombat megye folytatja a 
középiskolai sportpályák felújításának és 
építésének programját. Mit szól ehhez?

Szerintem ez fontos dolog, legyen 
szó középiskoláról vagy alapiskoláról. A 
gyerekeknek szükségük van a sportolásra, 
és megfelelő lehetőségeket kell biztosítani 
a sporttevékenységekhez. Akár a sport-
körökön, de szabadidőben is. Szóval ezt 
nagyon fontosnak tartom.

Hogyan ösztönözzük a fiatalokat a spor-
tolásra?

Elmondom, hogyan csináljuk mi otthon. 
Két fiam van, és nem kérdeztem meg tőlük, 
hogy szeretnének-e sportolni. Beírattam 
őket sportkörökbe, és én próbálom őket 
motiválni. A gyerekeknek a legfontosabb 
az otthoni példa és a megfelelő motiváció a 
sportolásra. Nagyon felgyorsult az élet, de 
ha a gyerekek nem látják a szüleiktől, a leg-
nagyobb példaképeiktől, hogy ők is spor-
tolnak, akkor önszántukból nem kezdenek 
el. Fontos az is, hogy kiskoruktól kezdve a 
sport felé tereljük őket. A gyerekeket meg 
kell tanítani a sport szeretetére. Szeretik a 
mozgást, de nem mindig szeretik a szabály-
okat és az időbeosztást.

8 SpoluTvorímeKraj



očakávania, že budem niekedy 
na olympiáde. Ani na strednej 
škole som nemala očakávania. 
Mala som šťastie, že už v jun-
iorskej kategórií som štartovala 
medzi ženami a podarilo sa mi 
niekoľkokrát dostať do finále. 
Črtalo sa to tak, že by to mo-
hlo byť dobré. Hneď po škole 
som mala možnosť zamestnať 
sa v Športovom centre polície. 
Živí ma to, čo ma baví. Je 
obrovská výhoda, že nemusím 
po tréningu chodiť niekam do 
roboty. To mi najviac uľahči-
lo moju cestu. Popri streľbe 
som študovala aj na vysokých 
školách, po nich som sa vydala, 
následne prišli deti. Tá cesta je 
každých 5 rokov iná.

Dá sa naplno venovať rodine 
a deťom popri tréningoch?

Opíšem dnešný deň. Vstá-
vala som 5:30, urobila raňajky 
a desiatu deťom. Odviezla som 
ich do školy, následne som išla 
na tréning a do posilňovne. 
Od tiaľ som išla na tréning do 
Trna vy, do Bratislavy na obed, 
odve ziem deti na krúžky, uro-
bím večeru a môžem ísť spať.

Prednedávnom ste sa vrátili 
z Maj strovstiev Európy, kde 
ste s Erikom Vargom získali 
strieborné medaile v mix 
trape. Vyhovuje Vám aj taký-
to spôsob súťaženia?

My sme s týmto mixom 
začínali v 2015 roku, to bol 
prvý pokus na Európskych 
hrách v Baku, kde sa nám 
podarilo vyhrať. Od roku 2018 
ju zaradili ako olympijskú dis-
ciplínu pre olympiádu v Tokiu. 
V tom roku sme z každej 
súťaže doniesli medailu 
a vyhrali majstrovstvá sveta. 
Je fajn, že sa dvaja kvalitní 
strelci dali dokopy. Zároveň 
je to vzájomné bojovanie, 
lebo jednak bojujem sama za 
seba, ale aj za tím. Ak niečo 
pokašlem v pretekoch sama, 
tak je to výsledok len pre mňa 
samú. Ale keď je to pre tím, tak 
to nesiem horšie.

Budúci rok Vás čakajú olym-
pijské hry v Paríži. Ako bude 
prebiehať príprava?

Priznám sa, že to bude tro-
chu iné. Sezóna začína celkom 
skoro, keďže v januári už máme 
prvé sústredenia a preteky. 
Záver pred olympiádou je taký, 
že sa stiahnem. Na dva týždne 
pôjdeme do Talianska aj s rodi-
nou, kde sa budem pripravovať 
pred samotnou olympiádou. 

Spomínali ste tréning v Ta-
liansku. Keď si porovnáme 
podmienky prípravy na 
Slovensku a v Taliansku, je to 
rozdiel?

Určite áno, nedá sa to por-
ovnať. Tu v Trnave na strelnici 
máme 2 strelištia. Taliani majú 
najväčšiu strelnicu v Európe, 
kde je 12 strelíšť, čiže dvo-
jnásobná Trnava. Nedá sa to 
porovnať, keď na každom stre-
lišti môžem mať iné nastavenie 
terčov, viem si povedať, aké 
chcem terče, ale aj nastavenie 
rýchlosti a vzdialenosti. Tento 
spôsob mi vyhovuje, pretože 
ten život na sústredení je iný 
ako doma. 

Ako to podľa Vás bude vy- 
zerať v reprezentácií Sloven- 
ska v trape v budúcnosti?  
Máme dostatok talentova-
ných mládežníkov?

Máme nejakú členskú 
základňu, ale povedala by som 
to tak, aby sa začali čo najskôr 
ukazovať medzi junior mi, lebo 
ten skok do vyš šej kategórie 
je náročný. Ja som mala to 
šťastie, že som ako juniorka 
strieľala za ženy. Nezvládala 
som tlak, keď som súťažila 
medzi juniorkami, pretože som 
mala veľké očakávania. Potom 

ma dávali do žien, kde som 
neočakávala výrazné výsledky 
a oni prišli. U nás je to tak, že 
pokiaľ sa nepresadíte medzi 
juniormi, veľmi ťažko sa pre-
sadíte medzi seniormi.

Ako sa snažíte motivovať do 
svojich výkonov?

Priznám sa, že je to už ťaž-
šie, ako v minulosti. V streľ be 
sa už viac nedá dosiahnuť, 
ako som dosiahla. Teraz som 
častokrát v štartovom poli naj- 
staršia a stále sa umiestňujem 

na popredných priečkach. 
Chcem vydržať čo najdlhšie na 
vrchole.

Na základe toho pred-
pokladám, že to nebude Vaša 
posledná olympiáda.

Je to ešte otvorené. Život 
sa stále vyvíja a uvidíme, či 
to ešte bude Los Angeles. 
Priznám sa, že chcela by som 
ísť, ale je potrebné prihliadať 
na všetky veci okolo, vrátane 
rodiny. Pretože chlapci sú čím 
ďalej tým starší a veci sa menia 
a vyvíjajú. Ale stále niekde 
vo mne hrá, že by som si Los 
Angeles chcela užiť, pretože 
parížska olympiáda bude 
zvláštna.

Prečo?
Olympiáda bude prebie hať 

v Paríži a streľba bude v meste, 
ktoré je 300 kilometrov od 
Paríža, čiže 3 hodiny vlakom. 
Čo sa týka ubytovania, je to 
zlé, lebo máme bývať vo vo-
jenských barákoch. Smutné je, 
že máme olympiádu pár hodín 
a na tieto súťaže nepredávajú 

lístky. Dôvod je, že nevybu-
dovali tribúny, čiže tam nie je 
žiadna kapacita. Budeme mimo 
olympijskej dediny, mimo olym-
pijského ducha, bez divákov. 

V septembri ste získali Cenu 
Trnavského samosprávneho 
kraja. Čo takéto ocenenie pre 
Vás znamená?

Teším sa, že si župa na 
mňa spomenula. Strávila som 
v Trnave veľa času, napríklad 
štúdiom na Strednej športovej 
škole v Trnave. Poviem to tak, 
ako to my športovci hovoria, 
že nikto z nás šport nerobí pre 
tieto ocenenia, ale poteší to.

Dozvedeli sme sa, že ste radi 
navštevovali bufet na stred-
nej škole najmä pre kapus-
tové rožky. Je to tak?

Priznávam sa, že pre 
mňa to bola topka dať si dva 
kapustové rožky cez veľkú 
prestávku. Aby som čitateľom 
vysvetlila, išlo o prekrojený 
rožok s tatárskou omáč kou  
a kyslou kapustou. So súčas-
ným riaditeľom Petrom Toma-
nom máme dohodu, že vždy, 
keď prídem na kávu, tak ma 
tam čakajú kapustové rožky.

Trnavská župa pokraču-
je v pláne rekonštrukcií 
a výstavby športovísk pri 
stredných školách. Ako sa 
vám páči táto aktivita?

Deti potrebujú športovať 
a mať priestor na športové 
akti vity. Či už v rámci krúžkov,  
ale aj voľného času. Hodnotím 
to teda ako veľmi dôležité.

Akým spôsobom vieme 
motivovať mládež, aby sa 
venovali športu?

Mám dvoch synov 
a nepýtala som sa ich, či chcú 
športovať. Prihlásila som ich 
na krúžky a snažím sa ich 
sama motivovať. Myslím si, že 
najdôležitejší príklad pre deti 
sú ich rodičia. Ak deti špor-
tovať neuvidia svojich rodičov, 
ktorí sú ich najväčšie vzory, 
tak samé dobrovoľne nezačnú. 
Druhá vec je, aby ich viedli k 
športu odmalička. Deti treba 
naučiť šport ľúbiť.

A
utor: Peter Kováčik
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A képzésre és a lakhatásra  
nyújtott pénzügyi támogatással  
motiváljuk a középiskolai pedagógusokat
Učiteľov stredných škôl motivujeme  
finančným príspevkom na vzdelávanie  
a bývanie

Az új, 2023/24-es tanévtől pénzügyi 
támogatást nyújtunk a megyei 

fenntartású középiskolák pedagógus 
alkalmazottainak, amelyet a képzettségi 
szint növelésével kapcsolatos kiadások 
fedezésére lehet igénybe venni. Minden 
félévben 350 euróig terjedő támogatás-
ra van lehetőség két éven keresztül, 
miközben a pedagógusok lakhatási 
költségeinek fedezéséhez továbbra is 
támogatást biztosítunk.

Prioritásként kezeljük, hogy a megyei 
fenntartású középiskolákban tartsuk, 
egyúttal pedig motiváljuk a pedagógiai 
alkalmazottakat, ezért egy új motivációs 
program bevezetése mellett döntöttünk. 
Ennek köszönhetően két év alatt összesen 
akár 1400 eurós támogatást is nyújtunk 
a képzettségi szint növelésével kapcso-
latos kiadások fedezésére. Számunkra is, 
különösképpen pedig a diákok számára 
fontos, hogy szakképzett pedagógusok 
oktassák őket.

A támogatást olyan pedagógusok 
kiegészítő vagy bővítést célzó kép-
zéséhez lehet igénybe venni, akik szer-
ződéses jogviszonyban állnak valamelyik 
Nagyszombat megye által fenntartott 
középiskolával, és jelentkeztek valamelyik 
oktatási programba. Ez a gyakorlatban 
azt jelenti, hogy amennyiben a tanár 
új tantárggyal bővítené szakirányát, 
az iskolától erre pénzügyi támogatást 
igényelhet. A középiskola a szükséges do-
kumentumokat ezután eljuttatja hozzánk, 

a megyei hivatalba.
A pedagógiai alkalmazottak átlagélet-

kora egyre magasabb. Ezért szükség van 
egy lelkes és motivált, fiatal tanárokból 
álló új generáció kialakítására, amely majd 
felváltja a jelenlegit. Ennek érdekében 
már hosszabb ideje lakhatási támogatást 
is nyújtunk a pedagógusoknak, mégpedig 
havonta maximálisan 150 euró érték-
ben. Stanislav Pravda, a Nagyszombat 
Megyei Hivatal oktatási szakosztályának 
igazgatója hozzáfűzte, hogy “a pénzössze-
get kizárólag a lakhatással kapcsolatos 
kiadások fedezésére lehet felhasználni, 
beleértve a lakbér fizetését, a hiteltör-
lesztést ingatlanvásárlás után vagy a 
rezsiköltségek – például víz és szennyvíz 
– kiegyenlítését is. Örülünk a pedagógu-
sok részéről megnyilvánuló érdeklődés-
nek. Összesen 25 kérelem érkezett, 
amelyek közül 20 teljesíti az általunk 
támasztott feltételeket.”

- - -

Od nového školského roka 2023/2024 
sme začali poskytovať príspevok na 

úhradu výdavkov spojených so zvýšením 
kvalifikácie pedagogických zamestnancov 
stredných škôl v našej zriaďovateľskej 
pôsobnosti. Ide o finančný príspevok až 
do výšky 350 eur za semester po dobu 
dvoch rokov, pričom naďalej pokračuje me 
v podpore učiteľov aj formou príspev ku na 
bývanie.

Našou prioritou je udržať a motivovať 
čo najviac pedagogic kých zamestnan-
cov vyučujúcich na župných stredných 
školách. Preto sme sa rozhodli vytvoriť 
nový motivačný program, prostredníc-
tvom ktorého finančne podporíme, a teda 
uhradíme výdavky spojené so zvýšením 
kvalifikácie za dva roky štúdia spolu až 
do výšky 1.400 eur. Zároveň je pre nás 
a najmä pre študentov dôležité, aby ich 
učili kvalifikovaní a odborne zdatní peda-
gógovia.

Príspevok možno poskytnúť na 
preplatenie výdavkov spojených s do-
plnkovým pedagogickým štúdiom alebo 
rozširujúcim štúdiom zamestnanca, ktorý 
je v pracovnom pomere so strednou 
školou v zriaďovateľskej pôsobnosti župy, 
a ktorý sa súčasne prihlásil na niektorý zo 
vzdelávacích programov. V praxi to zna-
mená, že ak si učiteľ bude chcieť do svojej 
aprobácie pridať nový predmet, ktorý 
bude vyučovať študentov, môže požiadať 
školu o financie na štúdium. Stredná škola 
následne zašle potrebné dokumenty na 
náš úrad.

Priemerný vek pedagogických pra-
covníkov sa neustále zvyšuje a preto je 
potrebné prilákať mladých, nadšených 
a motivovaných učiteľov a vytvoriť tak 
novú generáciu, ktorá nahradí tú súčasnú. 
Z tohto dôvodu už dlhobobo podporu-
jeme učiteľov aj formou príspevku na 
bývanie. Financie sa poskytujú vo výške 
maxi málne 150 eur mesačne.

A
utor: Peter Kováčik
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A nagymegyeri Kereskedelmi 
Akadémiánál egy teljesen új kollé-

giumot építettünk. Az intézményt az új 
tanév elején besorolták az iskolák és iskolai 
létesítmények közé, tehát akkor, amikor a 
kollégiumba beköltöztek az első tanulók. Az 
építési költségek 955 ezer eurót emésztet-
tek fel, és az eredmény önmagáért beszél.

“Elkészült	az	épület!	Sikeresen	megvalósí
tottuk	a	megyei	fenntartású	nagymegyeri	
Kereskedelmi	Akadémia	új	kollégiumának	
megépítését.	Az	eddig	szállást	biztosító	épít
ményeket,	amelyek	rossz	állapotban	voltak,	
lebontottuk,	és	ezek	helyén	teljesen	új,	mo
dern,	emeletes	diákotthon	létesült.	A	diákok
nak	ezzel	teljes	értékű	tereket	kínálunk	tanul
mányaikhoz	és	a	mindennapi	élethez.	Egyúttal	
pedig	az	iskola	alkalmazottai	számára	jobb	
munkakörülményeket	biztosítunk.	A	megye	
építkezéssel	kapcsolatos	összes	költsége	több	
mint	egymillió	euró	volt,	beleértve	a	projekt
dokumentációt	és	a	mérnöki	tevékenységet”	
– mondta Jozef Viskupič. A nagyszombati 
megyeelnök hozzátette, hogy az iskola a 
kereskedelmi akadémia képzést szlovák 
és magyar nyelven, a kereskedelmi és 
informatikai szolgáltatások képzést pedig 
magyar nyelven kínálja.

A munkálatok első szakaszában a régi, 
emeletes kollégiumot lebontották, be-
leértve a közműhálózatokra való csat-
lakozásokat is. Ezután kezdődött az új, 30 
férőhelyes iskolai diákotthon építése, be-
leértve a pedagógusok számára fenntartott 
helyiségeket és a műszaki hátteret biztosító 
helyiségeket.

Az új épületben lakóegységeket alakí-
tottak ki. Ezek önáló egységeket képeznek 

két kétágyas szobával. A belépés egy közös 
helyiségbe történik, ahol rakodófelületek 
vannak. Innen nyílik a zuhanyzóval ren-
delkező fürdőszoba, valamint az önálló 
helyiségben található WC. Önálló, kétágyas 
szobák is vannak, továbbá szolgálati szobák 
és szociális helyiségek a diákok felügyeletét 
ellátó pedagógiai személyzet számára. 
A kollégiumban ezenkívül még egy portát 
is magába foglaló belépőcsarnok, raktár, 
konyhák, két tanulószoba, valamint tech-
nikai helyiség is helyet kapott.

A kollégium építésénél hagyományos 
falazási technológiát alkalmaztak vasbeton 
mennyezettel és lépcsőházakkal. Az épüle-
tet szigetelték, a tetőnek pedig esése van. 
A diákotthonban talajfűtés van, a fűtést 
pedig hőszivattyú biztosítja. A tetőn 10 
darab szoláris panelt helyeztek el, amelyek 
nagy mértékben hozzájárulnak majd a víz 
melegítéséhez.

- - -

Pri Obchodnej akadémii vo Veľkom 
Me de ri sme vybudovali nový moderný 

internát. Ten bol zaradený do siete škôl 
a školských zariadení od začiatku aktuálne-
ho školského roka, kedy svoje brány otvoril 
aj prvým ubytovaným študentom. Cena 
stavebných prác bola viac ako 955-tisíc eur 
a výsledok stojí za to.

„Dielo	sa	podarilo!	Úspešne	sme	zreal
izovali	projekt	výstavby	nového	internátu	pri	
našej	Obchodnej	akadémii	vo	Veľkom	Mederi.	
Pôvodné	ubytovacie	zariadenie,	ktoré	bolo	
v	zlom	technickom	stave	sme	zbúrali	a	na	
jeho	mieste	postavili	úplne	nový,	moderný	
dvojposchodový	internát.	Študentom	sme	tak	

poskytli	plnohodnotné	
priestory	pre	štúdium	a	ich	
každodenný	život,	zároveň	zamest
nancom	školy	zvyšujeme	úroveň	pracovného	
zázemia.	Celkové	investičné	náklady	župy	na	
stavbu,	vrátane	projektovej	dokumentácie	
a	inžinierskej	činnosti	boli	viac	ako	jeden	
milión	eur,“ uviedol trnavský župan Jozef 
Viskupič s tým, že škola ponúka štúdi-
um obchodnej akadémie s vyučovacím 
jazykom slo venským aj maďarským, tiež 
vzdelávanie v odbore obchodné a infor-
mačné služby v maďarskom jazyku.

V prvej časti realizácie projektu bol 
starý dvojpodlažný objekt školského in-
ternátu vrátane prípojok inžinierskych sietí 
zbúraný. Následne na mieste začala výstav-
ba nového školského internátu s kapacitou 
30 lôžok, priestormi pre pedagogický 
personál a technickým zázemím.

V priestoroch novej budovy vznikli 
ubytovacie bunky. Typická ubytovacia 
bunka je navrhnutá ako samostatný obytný 
priestor s dvomi dvojlôžkovými izbami. Vo 
vstupnej časti bunky je úložný a odkladací 
priestor, z ktorého je prístupná kúpeľňa so 
sprchou a samostatná toaleta. Vybudované 
boli tiež samostatné izby s dvomi posteľami 
pre študentov, ako aj služobné izby, ktoré 
sú vybavené jedným lôžkom a sociálnym 
zariadením pre pedagogický dozor. Okrem 
toho sa v internáte nachádza hala s vrát-
nicou, sklad, kuchynky, dve študovne 
a technická miestnosť.

Celkové investičné náklady na stavbu 
vrátane projektovej dokumentácie a inži-
nierskej činnosti boli viac ako jeden milión 
eur.

Nagymegyeren egy teljesen új kollégiumot építettünk 
Vo Veľkom Mederi sme postavili úplne nový internát 

A
utor: Ľubica Tarabová
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Megvalósítottuk az első 
szlovákiai autós töréstesztet
Zrealizovali sme prvý slovenský 
crash test s autom

Szlovákiában elsőként valósítot-
tuk meg szimulált körülmények 

között kerékpáros és személygépkocsi 
ütköztetését. A törésteszt rámutatott 
a személygépkocsi sebessége és a 
kerékpáros halálos sérülései közt fen-
nálló egyenes arányosságra és a közúti 
közlekedésbiztonság betartásának 
hangsúlyosságára. Eseményünket a 
Szlo vákiában zajló Európai Mobilitási 
Hét keretében szerveztük meg, amely-
be minden évben bekapcsolódunk. 

Személygépkocsi és kerékpáros üt-
közését a jármű két sebessége mellett 
- 30 és 50 km/óra - szimuláltuk. Több 
kutatás eredményeként egyértelmű, 
hogy a jármű növekvő sebessége 
következtében jelentősen megnő a 
gyalogosok elhalálozásának kockázata. 
50 km/óra sebességgel történő sze-
mélygépkocsi – gyalogos találkozáskor 
az elhalálozás kockázata ötször 
magasabb, mint azonos körülmények 
közt 30 km/óra sebességgel történő 
ütközéskor. Alacsonyabb sebességnél 
a gépjárművezetőnek több ideje van 
reagálni és rövidül a féktávolság is. 
Egy másodperc reakcióidő és 30 
km/óra sebesség mellett a gépkoc-
si féktávolsága fele az 50 km/óra 
sebességnél mért féktávolságnak.

a kísérletek eredményei 
világosan megmutatták, 

hogy a közúti közlekedés 
részvevőinek biztonsága 

növelésének útja a 
gépjárművek megengedett 

maximális sebességének 
csökkentése a községek 

lakott területén. Ez a lépés 
– a zajszint és károsanyag 
kibocsátás csökkentése 
mellett - lehetővé teszi a 

mikromobilitás és a gyalogos 
közlekedés arányának 
növelését, ami javítja a 
lakosság életminőségét 

és elősegíti összetartó és 
környezetéért felelősséget 
vállaló társadalom építését.

Ahogy	Silvia	Prokopová,	
Nagyszombat	megye	kerékpáros	

koordinátora	elmondta,

12 SpoluTvorímeKraj



Vydáva: Trnavský samosprávny kraj, Starohájska 10, 917 01 Trnava. Vydané: jeseň/2023; občasník.  
Evidenčné číslo: EV 6008/21. ISSN 2729-9236. IČO: 378 369 01. Tlač a distribúcia: Petitpress, s.r.o.
Foto na titulke: Archív TTSK. Nepredajný mesačník bezplatne distribuovaný do poštových schránok  
v Trnavskom kraji. Redakcia si vyhradzuje právo na úpravu textov vrátane krátenia.

SpoluTvorímeKraj

Ako prví na Slovensku sme zrealizovali 
simuláciu zrážky cyklistu s motorovým 

vozidlom. Zrealizovaný crash test poukázal na 
priamu úmernosť medzi rýchlosťou jazdy a ri-
zikom usmrtenia cyklistu, ako aj na dôraz na 
dodržiavanie bezpečnosti na cestách. Aktivita 
bola zrealizovaná v rámci Európskeho týždňa 
mobility, do ktorého sa každoročne zapájame.

Vnímame, že intenzita dopravy ras-
tie vysokým tempom, čo prináša celý 
rad problémov. Diskomfort obyvateľov 
spôsobujú časté zápchy, zhoršenie kvality 
ovzdušia, zvýšená hlučnosť, prašnosť, a tým 
klesá aj bezpečnosť cestnej premávky. Aj 
preto sme vymysleli a zrealizovali unikát-
ny crash test, ktorým upozorňujeme na 
dodržiavanie bezpečnosti na cestách. To 
môže v mnohých prípadoch odvrátiť úmrtie 
chodcov a cyklistov pod kolesami áut.

Zrážka auta s bicyklom bola simulovaná 
pri dvoch rýchlostiach auta, pri 30 a 50 kilo-
metroch za hodinu. Z viacerých výskumov 
vyplýva, že s rastúcou rýchlosťou vozidla 
výrazne vzrastá riziko usmrtenia chodcov. 
Riziko usmrtenia je takmer päťkrát vyššie pri 
kolízii auta s chodcom pri rýchlosti 50 km/h 
v porovnaní so zrážkou pri rýchlosti 30 km/h. 
S nižšou rýchlosťou auta klesá aj reakčný čas 
vodiča i brzdná dráha. Ak reakčný čas pred-
stavuje jednu sekundu, celková brzdná dráha 
auta je pri rýchlosti 30 km/h o polovicu 
kratšia ako pri rýchlosti 50 km/h.

Na crash test sme v rámci osvety pozvali 
aj študentov župnej Strednej priemyselnej 
školy dopravnej v Trnave. Celú simuláciu 
zrážky sme nahrávali, pričom vznikne 
edukačný dokument pre študentov stred-
ných škôl.

Závery výskumov hovoria jasnou 
rečou – cesta k bezpečnosti všetkých 

účastníkov cestnej premávky vedie 
cez úpravu maximálnej povolenej 

rýchlosti v intravilánoch miest. 
Okrem zníženia hlučnosti a emisií to 
umožní zvýšiť podiel mikromobility 

a pešej mobility, čím sa skvalitní život 
obyvateľov a vybuduje sa súdržná 

a ekologicky zodpovedná spoločnosť.

Silvia	Prokopová,	
cyklokoordinátorka	

Trnavského	samosprávneho	kraja

Aj takto sme sa zapojili do 
Európskeho týždňa mobility

Így kapcsolódtunk be az 
európai mobilitási hétbe

Do tohtoročnej edície kampane Európskeho týždňa mobility 
sme sa zapojili okrem crash testu aj atraktív nym bene-

fitom pre obyvateľov. Po čas trvania kampane sme ponúkali 
365-dňový celosieťový predplatný cestovný lístok do prímes-
tských autobusov za takmer polovičnú cenu. V čase od 16. do 
22. septembra bolo ročné celosieťové „pécéelko” dostupné 
za 222 eur, čo bolo o takmer 200 eur menej v porov naní 
s uvádzacími cenami. To predstavovalo ďalšiu významnú úsporu 
pre pravidelných cestujúcich prímestskými auto busmi.

Udržateľnú mobilitu podporujeme celoročne ďalšími aktivi-
tami. Energiu venujeme vzdelávaniu, veľký ohlas zaznamenala 
Jarná a Jesenná škola cyklodopravy. Vďaka našej cyklokoor-

dinátorke Silvii Prokopovej sa ekologic-
ky a udržateľne pohybujú aj 

kolegovia z kancelárie 
Zastúpenia TTSK 

v Bruseli.
Príkladom v oblasti 

udržateľnej mobi-
lity ideme aj medzi 
našimi kolegami, pre 
ktorých sme počas 
Európskeho týždňa 
mobility pripravili 

aktivitu „Odvez svojho 
kolegu”, a tiež workshop 

Pravidlá ces tnej premávky 
so zreteľom na cyklistov.

A törésteszt mellett részt vettünk az európai mobilitási hét 
idei kampányában, amely vonzó előnyökkel jár a lakosok 

számára. A kampány ideje alatt 365 napos, az egész hálózatra 
kiterjedő helyközi buszbérletet kínáltunk csaknem féláron. 
Szep tember 16-tól 22-ig az éves bérlet 222 euróért volt 
elérhető, ami közel 200 euróval kevesebb a bevezető árakhoz 
képest. Ez újabb jelentős megtakarítást jelentett a rendszere-
sen helyközi autóbuszjáratokkal közlekedők számára.

Egyéb tevékenységekkel egész évben támogatjuk a fenn-
tartható mobilitást. Energiát fordítunk az oktatásra, nagy 
visszhangot váltott ki a Kerékpáros közlekedés tavaszi és 
őszi iskolája. Silvia Prokopová kerékpáros koordinátorunknak 
köszönhetően Nagyszombat megye 
brüsszeli képviseletének munkatár-
sai is környezettudatos és fenn-
tartható módon közlekednek.

A fenntartható mobili-
tás terén példát mu-
tattunk kollégáinknak, 
akiknek megszerveztük 
a Szállítsd a kollégá-
dat! elnevezésű 
kezdeményezést, vala-
mint a közúti közlekedés 
szabályaival foglalkozó 
workshopot, amelynek 
témája főleg a kerékpárosokra 
irányult.

A
utor: M

ichal Petro
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NAGYSZOMBAT MEGYE DÍJAI 2023
Udeľovanie verejných ocenení
Trnavského samosprávneho kraja 2023
A megye több mint 50 személyiségét tüntettük ki. 
A megyeelnök díját emberéletek megmentéséért 
is adományozták

A nagyszombati Ján Palárik Színházban 2023. szeptember 
25-én, hétfőn került sor Nagyszombat megye idei kitünteté-

seinek gálaműsorral egybekötött díjátadó ünnepségére. A legran-
gosabb megyei kitüntetést 33 magánszemély és kollektíva vehette 
át a megye fejlődéséhez való rendkívüli hozzájárulásért, méghozzá 
hét területen. Az idei ünnepségen átadták Nagyszombat megye 
elnökének díját is.  Ezt az elismerést összesen 12 magánszemély 
és kollektíva nyerte el.

A megyei díjjal kitüntetettek névsorát a képviselők a megyei 
önkormányzat májusi ülésén hagyták jóvá. Nagyszombat megye 
díját évente ítélik oda a kerület fejlődését elősegítő rendkívüli 
hozzájárulásért. A megye ezzel is háláját fejezi ki a humanitári-
us, karitatív, tudományos, pedagógiai, kulturális, művészeti, 
újságírói, szociális ellátás, közhasznú, üzleti, műszaki és sport-
tevékenységek során elért kiváló kreatív tevékenységekért és 
eredményekért, valamint elismeri a bátor, emberséges és hősies 
hozzáállást. A lakosok is küldhettek jelöléseket.

Ocenili sme viac ako 50 osobností kraja. 
Cena predsedu bola udelená aj za záchranu 
ľudských životov.

V Divadle Jána Palárika v Trnave sa us ku  toč nilo slávnostné 
odovzdávanie výročnej Ceny Trnavského samosprávneho 

kraja. Najvyš šie župné ocenenie za mimo riadny prínos k rozvoju 
kraja v siedmich oblastiach si prevzalo 33 jednotlivcov a kolek-
tívov. Súčasťou toh toročných oceňovaní bolo aj udelenie Ceny 
pred sedu Trnavského samosprávneho kraja, ktorú získalo dokopy 
12 jednotlivcov a kolektívov. Laureáti boli ocenení v siedmich 
oblastiach a to doprava, kultúra, občianska spoločnosť, sociálna 
starostlivosť, školstvo, šport a zdravotníctvo. 

Mená ocenených lau reátov Cenou TTSK schválili krajskí 
poslanci na svojom májovom zasadnutí Zastupiteľstva Trnavské-
ho samosprávneho kraja. Cena TTSK sa každoročne udeľuje 
za mimoriadny prínos k rozvoju kraja. Aj týmto spôsobom kraj 
vyjadruje vďaku za vynikajúce tvorivé činy a výsledky dosiahnuté 
v humanitár nej, charitatívnej, vedeckej, pedagogickej, kultúrnej, 
umeleckej, publicistickej oblasti, v oblasti sociálnej starostlivosti, 
verejnoprospešnej, podnikateľskej, technickej a športovej činnos-
ti, ako aj za prejavy statočnosti, ľudskosti a hrdinstva. Nominácie 
mohla posielať aj verejnosť.

A
utor: Peter Kováčik
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Szorosabbra fűzzük az együttműködést a tajvani régióval
Posilňujeme spoluprácu s taiwanským regiónom

Cezhraničnú spoluprácu rozvíjame aj s ďalšími krajinami
További országokkal is fejlesztjük a határon átnyúló együttműködést

Szorosabbra fűzzük a meglévő jó 
kapcsolatokat a külföldi partnerrégiókkal, 
valamint azok szlovákiai képviseleteivel. 
A megye egy megállapodás értelmében 
2022-től együttműködést folytat a tajvani 
Yilan régióval. Ennek értelmében Su’ao 
kikötőjében emlékművet állítanak Benyov-
szky Móricnak. Nagyszombat megye és 
Yilan régió további területeken is együtt-
működik.

Közös aktivitásaink első konkrét 
példája lesz a Benyovszky Móric-emlékmű 
felállítása a tajvani kikötőben, ahonnan 
a száműzetésből való menekülés után 
több mint 250 évvel ezelőtt kihajózott. Az 
emlékmű már elkészült, jövőre pedig fel is 
avatják Su’ao kikötőjében.

A Yilan régióval folytatott együtt-
működés előzménye a megye 
küldöttségének 2019 szeptemberi tajvani 
látogatása volt. Az út azt a célt szolgálta, 
hogy Nagyszombat megyét bemutassák 
a potenciális befektetőknek, továbbá 
fejlesszék a gazdasági és az üzleti kapcso-
latokat. A Nagyszombati Kerületi Önko-
rmányzat és a Yilan régió közötti együtt-
működést a megyei képviselő-testület 
2022 májusi ülésén hagyta jóvá.

Nagyszombat megye saját brüssze-
li képviselete révén veszünk részt az 
európai történésekben, ahol tavaly 
irodát is nyitottunk. Berényi József 
alelnök képviseli megyénket a Régiók 
Európai Bizottságában és a gépjárműipar 
területét felügyelő Kárpáti Csoportban 
is. Nagyszombat megye tagja a Kohéziós 
Szövetségnek (Cohesion Alliance), az 
Autóipari Készségek Szövetségének 
(Automotive Skills Alliance) és az Autói-
pari Régiók Szövetségének (Automotive 
Regions Alliance).

- - -

Dobré vzťahy posilňujeme so zah-
raničnými regiónmi, ako aj zastúpeniami 
krajín na Slovensku. Od roku 2022 
spolupracujeme aj s taiwanským regiónom 
Yilan, a to na základe dohody o vzájomnej 
spolupráci, v rámci ktorej bude v taiwan-
skom prístave Su’ao osadený pamätník 
venovaný Móricovi Beňovskému. S regió-
nom Yilan sme nadviazali spoluprácu aj 
v ďalších oblastiach.

Jednou z prvých naplánovaných 
spoločných aktivít je osadenie pamätníka 
Mórica Beňovského priamo na Taiwane 

v prístave, na ktorom sa 
pred vyše 250 rokmi vy-
lodil po úteku z vyhnan-
stva. Pamätník je už 
hotový a v prístave Su’ao 
bude osadený budúci rok.

Spolupráci s regiónom 
Yilan predchádzala pracovná cesta 
predstaviteľov župy na Taiwane ešte 
v septembri 2019. Jej cieľom bola prezen-
tácia Trnavského kraja potenciálnym 
investorom a rozvoj vzájomnej spolupráce 
v oblasti hospodárstva a obchodu. Do-
hodu o vzájomnej spolupráci Trnavského 
samosprávneho kraja s regiónom Yilan 
schválili krajskí poslanci na svojom zasad-
nutí v máji 2022.

Dlhodobo spolupracujeme s viacerými 
regiónmi v rámci Európy. S partnerským 
Juhomoravským krajom sme oslávili 
minulý rok 15. výročie intenzívne spo-
lupráce, ktorú sme povýšili spoločným 
založením Európskeho zoskupenia 
územnej spolupráce (EZÚS) Veľká Morava. 
Okrem toho spolupracujeme na základe 
memoránd napríklad s rakúskou spolkovou 
krajinou Dolné Rakúsko, gréckou Krétou či 
Varaždínskou župou v Chorvátsku.

A határon átnyúló együttműködés keretében az év eleje óta 
a Nagyszombat Megyei Hivatalban különböző partnerországok 
több fontos nagykövetét üdvözöltük. Márciusban Balogh 
Csaba magyar, egy hónappal később pedig Rudolf Jindrák cseh 
nagykövet látogatott el hozzánk. Mindkét ország nagyköveté-
vel megbeszéltük a már eddig is szoros együttműködés további 
fejlesztésének lehetőségeit.

Nyár elején Myroslav Kastran ukrán nagykövet is elfogadta 
meghívásunkat, akivel több területen is szóba került az együtt-
működés kialakítása. Külföldi témákról is szó esett, valamint az 
orosz agresszió elől a megyénkbe menekült ukrajnai embereknek 
nyújtott segítségünkről és támogatásunkról.

Augusztusban Eitan Levon izraeli nagykövet tisztelt meg ben-
nünket. A látogatás célja további együttműködés kialakítása volt 
megyénk turizmusának fejlesztése érdekében.

Egy héttel később Margit Bruck-Friedrich osztrák nagykövet 
szintén ellátogatott a hivatalba, akivel az új, határon átnyúló pro-
jektek fontosságáról beszélgettünk.

V rámci cezhraničnej spolupráce sme od začiatku roka 
na úrade Trnavského samosprávneho kraja privítali viacero 
významných veľvyslancov z rôznych partnerských krajín. V marci 
nás navštívil maďarský veľvyslanec Csaba Balogh a o mesiac 
neskôr český veľvyslanec Rudolf Jindrák. S veľvyslancami oboch 
krajín sme na základe blízkych vzťahov diskutovali o možnostiach 
ďalšieho rozvoja nadštandardnej spolupráce.

Začiatkom leta prijal naše pozvanie aj ukrajinský veľvyslan-
ec Myroslav Kastran, s ktorým sme sa rozprávali o nadviazaní 
spolupráce vo viacerých oblastiach, ale aj o zahraničných témach 
a našej pomoci a podpore obyvateľov Ukrajiny, ktorí pred ruskou 
agresiou utiekli aj do nášho kraja.

V auguste nás poctil návštevou izraelský veľvyslanec Eitan 
Levon. Cie ľom návštevy bolo nadvia zanie ďalšej spolupráce za 
účelom rozvoja cestovného ruchu v našom kraji.

O týždeň neskôr zavítala na pôdu úradu aj rakúska veľvys-
lankyňa Margit Bruck-Friedrich, s ktorou sme prebrali dôležitosť 
nových cezhraničných projektov.

A
utor: M

ichal Petro
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„Župné	zariadenie	sociálnych	služieb	v	Košútoch	funguje	už	úc
tyhodných	70	rokov.	Vďaka	patrí	všetkým	jeho	bývalým	aj	súčasným	
zamestnancom	za	hodnotnú	a	náročnú	prácu.	Klientkam	a	klientom	
tak	vytvárajú	druhý	domov	a	významnou	mierou	prispievajú	k	zvy
šovaniu	kvality	ich	života,“ uviedol trnavský župan Jozef Viskupič. 
Ako dodal, “systematicky	a	dlhodobo	modernizujeme	župné	zariade
nia	sociálnych	služieb.	V	tejto	súvislosti	sme	v	Košútoch	vybudovali	
nový	vjazd	do	zaria	denia	a	zrekonštruovali	kuchyňu,	v	rámci	ktorej	
bola	realizovaná	aj	prístavba.	Župa	do	tejto	modernizácie	celkovo	
investovala	zo	svojho	rozpočtu	viac	ako	360tisíc	eur.“

V tomto roku sme dokončili rekonštrukciu a prístavbu 
kuchyne zariadenia a aktuálne sa realizuje nákup nového kuchyn-
ského vybavenia. Okrem toho bol dokončený nový vjazd do 
zariadenia, pričom sa v areáli vytvorili aj ďalšie par kovacie miesta. 

„Už	70	rokov	poskytuje	naše	zariade	nie	komplexnú	starostli
vosť	a	sociálne	služby	klientom	s	rôznymi	diagnózami.	Domov	má	
kapacitu	pre	20tich	klientov	a	špecializova	né	zariadenie	je	určené	
pre	49	klientov.	Naši	zamestnanci	pristupujú	ku	klientom	ľudsky,	
dôstojne	a	s	úctou.	Dnes	sme	pri	príležitosti	osláv	založenia	zariade
nia	spoločne	s	predstaviteľmi	župy	ocenili	13	bývalých	i	súčasných	
zamestnankýň	za	ich	prácu,“ doplnil riaditeľ DSS Zoltán Beke 
s tým, že v zariadení pracuje 51 zamestnancov, ktorí sa starajú 
spolu o 69 klientov.

Fennállásának 70. évfordulóját 
ünnepelte az általunk fenntartott Fel-
nőtt Szociális Szolgáltatások Otthona 
Nemeskosúton. Az utóbbi időben több 
projektet valósítottunk meg a létesítmény 
korszerűsítése céljából.

“Tekintélyes	múltra	tekint	vissza	a	
nemeskosúti	intézmény,	hiszen	70	éve	
működik	ez	a	megyei	fenntartású	szociális	
központ.	Köszönettel	tartozunk	a	régebbi	
és	jelenlegi	alkalmazottaknak	az	itt	végzett	
értékes	és	igényes	munkájukért.	Tulaj
donképpen	második	otthont	teremtenek	az	
itt	ellátottaknak,	és	jelentősen	hozzájárul
nak	életminőségük	javításához”	– mondta 
Jozef Viskupič, Nagyszombat megye 
elnöke. Mint hozzátette, “folyamatosan,	
és	a	jövőben	is	korszerűsítjük	a	megyei	
hatáskörbe	tartozó	szociális	intézményeinket.	
Ennek	részeként	új	bejáratot	építettünk	a	
felnőtteket	ellátó	szociális	létesítménybe,	és	
felújítottuk	a	konyhát,	amelyet	hozzáépítés
sel	kibővítettünk.	A	megye	költségvetéséből	
összesen	több	mint	360	ezer	eurót	fektetett	

be	ebbe	a	korsze
rűsítésbe.”

Idén befejeztük a 
létesítmény konyhájának 
rekonstrukcióját és bővítését, 
jelenleg pedig folyamatban 
van az új konyhai felszerelések 
beszerzése. Emellett elkészült az épület 
új bejárata, és további parkolóhelyeket 
alakítottak ki.

“Intézményünk	már	70	éve	nyújt	teljes	
körű	ellátást	és	szociális	szolgáltatásokat	a	
különböző	diagnózisú	emberek	számára.	A	
szociális	központ	20	lakó	befogadására	és	
ellátására	képes,	emellett	pedig	a	szakgon
dozói	ellátást	igénylő	részlegen	a	férőhelyek	
száma	49.	Munkatársaink	emberségesen,	
méltósággal	és	tisztelettel	bánnak	a	gon
dozottakkal.	A	mai	napon,	a	létesítmény	
megalakulásának	jubileumán	a	megye	
képviselőivel	közösen	összesen	13	egykori	és	
jelenlegi	női	dolgozót	tüntettünk	ki	munká
juk	elismeréseként” – tette hozzá Beke 
Zoltán, a felnőtteket ellátó kosúti szociális 

intézmény igazgatója. Hozzáfűzte, hogy 
a létesítményben jelenleg 51 alkalmazott 
dolgozik, akik összesen 69 lakót látnak el.

Berényi József, Nagyszombat megye 
alelnöke elmondta, hogy “az intézmények-
ben az ügyfelek részére biztosítani kell 
a nyugalmat, az emberséges hozzáállást 
és az empátiát a szociális alkalmazottak 
részéről. Nagyon örülök, hogy minden 
alkalommal, amikor meglátogatom a kosúti 
szociális központot, azt tapasztalom, hogy 
ez itt megvalósul. Emellett azt is elenged-
hetetlennek tartom, hogy létesítményeink 
lakói anyanyelvükön kommunikálhassanak 
a dolgozókkal, ami mindenképpen hozzá-
járul komfortérzetük növeléséhez.”

A fennállásának 70. évfordulóját 
ünneplő nemeskosúti szociális 
intézményben az elmúlt években 
jelentős felújítások voltak

Zariadenie sociálnych služieb v Košútoch 
oslávilo 70 rokov existencie, za posledné 
roky prešlo kvalitnou modernizáciou

Úspešne napredujeme 
so stavebnými prácami pri 
Domove sociálnych služieb pre 
deti a dospelých Šoporňa – 
Štrkovec, kde postavíme novú 
budovu a ďalšiu obnovíme. 
V novom objekte sa bude na-
chádzať kuchyňa, jedáleň, izby 
so zázemím pre klientov, ale aj 
administratívna časť. Okrem 
toho vďaka prestavbe bývalej 
administratívnej budovy 
vznikne chránené bývanie, v 
ktorom budú klienti viesť sa-
mostatnejší život. Momentálne 
sú dokončené piloty a zákla-
dy vrátane tepelnej izolácie. 
Aktuálne sa realizuje hrubá 
stavba vrátane areálových 
rozvodov elektro a kanalizácie. 
V príprave sú aj betónové stĺpy 
skeletu.

Sikeresen folytatjuk 
a sopornya-kövecsesi 
(Šoporňa-Štrkovec) Fel-
nőtt és Gyermek Szociális 
Szolgáltatások Otthona új 
épületének építését, valamint 
a meglévő épületek felú-
jítását. Az új épületben kony-
ha, étkező, különálló lakórész, 
valamint egy adminisztratív 
rész kap helyet. A volt ad-
minisztratív épület rekon-
strukciójával védett lakások 
jönnek létre, ahol a lakosok 
önállóbb életet élhetnek. 
A hőszigetelés alapjai már 
elkészültek. Már az épület 
váza is készül, továbbá a vil-
lanyelosztók elhelyezése és 
a csatornarendszer kiépítése 
szintén elkezdődött. Készítik 
a betonoszlopok alapjait is.

Pokračujeme v rekon
štrukcii DSS pre deti 
a dospelých Šoporňa – 
Štrkovec

Folytatjuk  
a sopornyakövecsesi 
szociális otthon  
modernizálását

16 SpoluTvorímeKraj



Dokončili sme výstavbu rodinných 
domov v rámci deinštitucionalizá
cie zariadenia soc. služieb v Okoči

Családi házak építésével befejeztük 
az ekecsi szociális otthon  
intézménytelenítését

Trnavský samosprávny kraj v rámci deinštitucionalizácie 
Domova sociálnych služieb pre deti a dospelých v Okoči, ktorého 
zriaďovateľom dokončil výstavbu nových bezbariérových a níz-
koenergetických zariadení rodinného typu. V moder ných zariade-

niach vzniklo až 60 miest pre prijímateľov sociálnej 
služby v prirodzenom prostredí. Okrem toho, 

tento rok oslavuje zariadenie aj 70 rokov 
svojej existencie.

Vďaka novým rodinným domom 
 v Oko či-Opatovskom Sokolci a Topoľ-
níkoch sa v okrese Dunajská Streda 
ešte viac zvýši kvalita poskytovaných 
sociálnych služieb. Prostredníctvom 
tejto formy skvalitníme sociálnu 
a pracovnú integráciu zdravotne 

a mentálne postihnutých prijímateľov 
sociálnych služieb. Aj preto sme sa 

rozhodli postaviť desať moderných bez-
bariérových bytových jednotiek, ktoré sú 

nízkoenergetické a bezbariérové. Dokopy ponú-
kajú  miesto až 60-tim klientom, ktorí budú vedení 

k samostatnému životu do čo najväč šej možnej miery.
Tri novopostavené domy sa nachádzajú v obci Okoč, jeden 

v Opatovskom Sokolci a jeden v Topoľníkoch. Na všetkých stave-
bných objektoch prebehlo preberacie konanie a bola podaná žia-
dosť o termín kolaudač ného konania. Aktuálne prebieha samostat-
né verejné obstarávanie na kuchynské linky a spotrebiče, ktorými 
budú jednotlivé bytové jednotky vybavené. Na stavebné práce, 
ktoré boli v celkovej hodnote viac ako 3,2 mil. eur, získala župa 
príspevok z Európskeho fondu regionálneho rozvoja prostredníct-
vom Integrovaného regionálneho operačného programu (IROP), 
pričom spolufinancovanie zo strany župy je vo výške 5 %.

Nagyszombat megye fenntartóként célul tűzte ki az ekecsi 
Gyermek és Felnőtt Szociális Otthon ún. intézménytelenítését. Ez 
az átalakítás most fejeződött be, mivel elkészültek az új akadály-
mentes és alacsony energiaigényű családi típusú kisebb épületek. 
A modern objektumokban természetes környezetben 60 
férőhelyet alakítottak ki a szociális ellátásra ráutalt fel-
nőttek és gyermekek részére. Mellesleg ez a szociális 
központ idén ünnepli fennállásának 70. évfordulóját.

Az Ekecs-Apácaszakállason, valamint Nyáras-
don megépült új családi házaknak köszönhetően 
a Dunaszerdahelyi járásban még tovább javul 
a szociális szolgáltatások színvonala. A családi 
házak átadásával tovább javítjuk a szociális 
ellátást, valamint az egészségkárosultak és 
értelmi fogyatékkal élők szociális integrációját 
és bevonásukat a munkafolyamatokba. Ezért 
is döntöttünk úgy, hogy tíz modern, alacsony 
energiaigényű, akadálymentesített lakásegységet 
építünk. Összesen akár 60 gondozott személy is elhe-
lyezhető itt, akik megkapják az esélyt a lehető legnagyobb 
mértékű önálló életvitelre.

Három újonnan épült ház található Ekecsen, egy Apácaszakál-
lason és egy Nyárasdon. Megtörtént valamennyi épület átvételi 
eljárása, és benyújtották a használatba vételhez szükséges 
kérvényeket. Jelenleg folyamatban van a közbeszerzés a kony-
habútorokra és a háztartási gépekre, amelyekkel felszerelik az 
egyes lakóegységeket. Az építési munkák összköltségvetése 
meghaladta a 3,2 millió eurót, a kiadásokat a megye az Európai 
Regionális Fejlesztési Alaptól kapott támogatásból fedezi, ame-
lyet az Integrált Regionális Operatív Program (IROP) forrásaiból 
sikeresen pályázott meg.  A beruházást 5%-os önrésszel  a megye 
társfinanszírozás keretében támogatta.  

Zariadenia sociálnych služieb rozširujeme 
a  modernizujeme aj v okrese Senica

A Szenicei járásban is bővítjük és felújítjuk  
a szociális intézményeket

Rozšírime kapacitu zariadenia 
sociálnych služieb Zelený dom v Skalici

Bővítjük a szakolcai Zöld ház szociális 
intézmény kapacitását

Pri obci Moravský Svä tý Ján 
vybudujeme špičko vé špeciali-
zované zariadenie pre klien-
tov s rôznymi diagnózami. V 
komplexne zrekonštruovaných 
objektoch, ktoré v minulosti 
slúžili škole v prírode, vzniknú 
moderné ubytovacie a terapeu-
tické priestory s bezbariérovým 

vstupom. V rozľahlom prírod-
nom areáli vybudujeme tiež 
chodníky a plochy s oddy-
chovými i športovými zónami. 

Do zariadenia sociálnych slu- 
žieb s kapacitou 40 miest inves-
tujeme 5,9 mi lióna eur. Požiadali  
sme o finančnú podporu zo Štát- 
neho fondu rozvoja bývania. 

Morvaszentjánosban 
(Moravský Svätý Ján) egy 
csúcsszínvonalú szociális 
intézményt építünk különféle 
diagnózisú páciensek részére. 
A teljesen felújított objek-
tumban, ahol korábban erdei 
iskola működött, modern, 
akadálymentesített szállás- és 
terápiás helyiségeket alakítanak 

ki. A tágas területen aszfalto-
zott járdák, valamint üdülő- és 
sportzónákkal ellátott részek is 
lesznek. 

Közel 5,9 millió eurót 
fordítunk a 40 lakos befoga-
dására alkalmas létesítmény 
építésére, az Állami Lakás-
fejlesztési Alaptól pedig 
támogatást igényeltünk.

Pokračujeme v rozširovaní 
kapacít zariadení sociálnych 
slu žieb (ZSS) v našej zriaďova-
teľskej pôsobnosti. V tejto súvis- 
losti nadstavíme aj budovu ZSS 
Zelený dom v Skalici. Investícia 
je v hodnote 827-tisíc eur. Nad-
stavbou zvýšime kapacitu na 40, 
čo je v zmysle súčasnej legisla-

tívy maximálny možný počet 
miest. Aktuálne máme hotovú 
projektovú dokumentáciu 
a dostali sme sta vebné povole-
nie. V minulosti sme v zariadení 
vybudovali bezbariérový vstup, 
spojovacie chodby a rekonšt-
rukciou prešli aj rozvody zdra-
votno-technickej inštalácie.

Folytatjuk az általunk fenn-
tartott szociális intézmények 
kapacitásának bővítését. 
Ennek keretében a szakolcai 
Zöld Ház szociális intézmény 
épületét is bővítjük. A beru-
házás értéke 827 ezer euró. 
Emeletráépítéssel 40-re bővít-
jük a kapacitást. A vonatkozó 
jogszabály értelmében ez a 

maximális férőhely. A pro-
jektdokumentáció elkészült, 
és megkaptuk az építési 
engedélyt. A szociális intéz-
ményben az elmúlt időszakban 
akadálymentes bejáratot és 
összekötő folyosókat létesítet-
tünk, valamint felújítottuk 
az egészségügyi-műszaki 
installációs elosztókat.

A
utor: Ľubica Tarabová
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Idén is elindítottuk a Fiatalok a hivatal-
ban elnevezésű fizetett gyakornoki 

és mentori programot, amelyet már 
másodszor szerveztünk meg. A program 
iránt 50 diák érdeklődött, mégpedig 
Szlovákia minden megyéjéből. Január-
ban kétfordulós állásinterjúra került sor, 
amelyek assessment központ formájában 
zajlottak, és itt a diákok bemutatkozási 

lehetőséget kaptak.
A jelentkező érdeklődők közül Nagy-

szom bat megye választotta ki a legsiker-
esebben szereplő 8 fiatalt, akiket a megyei 
hivatal több szervezeti egységének 
munkatársai igyekeznek megismertetni 
a megye működé sével és munkájával. 
A csaknem egyéves ciklus alatt a hallgatók 
a pénzügyi, a kommunikációs, a humán 

erőforrás, az ingatlangazdálkodási és az 
üzemeltetési osztályokon, valamint például 
a megyeelnök titkárságán szereznek 
tapasztalatot.

A megye célja, hogy ezentúl is bevonja 
a fiatalokat a közéletben zajló események-
be, és lehetőséget teremtsen az egye-
temisták és a főiskolások tapasztalatszer-
zésére már tanulmányaik idején.

Másodszor is elindítottuk a Fiatalok a hivatalban elnevezésű sikeres programot

V Trnavskom kraji sme privítali Johna Muchu, vnuka sve-
toznámeho maliara Alfonsa Muchu a zároveň predsedu 

Muchovej nadácie. Okrem privítania na úrade bola súčasťou 
programu aj návšteva medzinárodného filmového festivalu 
CINE MATIK v Piešťanoch, kde sa konala dokumentárneho 
filmu „Svet podľa Muchu“.

„Som	rád,	že	pozvanie	do	Trnavského	kraja	prijal	John	Mucha,	
vnuk	svetoznámeho	maliara	Alfonsa	Muchu.	Úspešná	spolupráca	
medzi	župou	a	Nadáciou	Mucha	sa	začala	otvorením	výstavy	
Kvetinové	svety,	ako	aj	podpisom	memoranda	o	spolupráci.	
Rozhodli	sme	sa	šíriť	povedomie	o	umeleckom	odkaze	a	dielach	
významného	českého	maliara	a	pripojili	sme	sa	aj	k	projektu	
Muchova	cesta,	ktorého	súčasťou	sú	už	naši	partneri	z	južnej	
Moravy.	Som	presvedčený,	že	odkaz	a	dielo	Alfonsa	Muchu	
má	potenciál	prilákať	do	Piešťan	množstvo	milovníkov	umenia	
a	kultúry.	Rovnako	verím,	že	svojich	priaznivcov	si	nájde	aj	doku
mentárny	film	Svet	podľa	Muchu,	ktorý	sme	dnes	mali	možnosť	
vidieť,“	uviedol trnavský župan Jozef Viskupič s tým, že doku-
mentárny film z dielne režiséra Romana Vávru bol premietaný 
na aktuálnom medzinárodnom filmovom festivale CINEMATIK 
v Piešťanoch.

Snímka predstavuje osud jedného z najslávnejších českých 
maliarov Alfonsa Muchu. Celý príbeh hovorí vo filme jeho 
syn Jiří, ktorý sa písaním otcovej biografie vyrovnáva s jeho 
odkazom a otázkou, prečo otec na vrchole slávy opustil Paríž, 
bohatstvo aj umelecké prostredie a usiloval sa o návrat do 
Čiech. Jiří Mucha sa pohybuje v priestoroch starobylého bytu, 
ktorý je plný odkazov na svetoznámeho umelca.

„Sedieť	v	hľadisku	a	spolu	s	ostatnými	divákmi	vnímať	film	
o mojom	starom	otcovi	bolo	emocionálnym	zážitkom.	Rovnako	ma	
veľmi	teší	aj		záujem	ľudí	o	výstavu	v	Piešťa noch.	Som	presvedčený,	
že	odkaz	a	dielo	môjho	starého	otca	ostáva	živé	a nepochybujem,	
že	šírenie	jeho	mena	je	v	dobrých	rukách.	Budem	rád,	ak	budeme	
s Trnavským	krajom	spolupracovať	aj	pri	ďalších	projektoch,“ do-
plnil John Mucha.

Svetoznámy umelec miloval Piešťany a do tunajších 
kúpeľov sa rád vracal. Z vďačnosti v hotelu Thermia Palace zan-
echal svoju jedinú veľkú olejomaľbu so slovenským námetom. 

Nagyszombat megyében láttuk vendégül John Muchát, a világhírű 
festőművész, Alfons Mucha unokáját, aki a Mucha Alapítvány 

elnöke. A program hivatalos részeként a vendég fogadása a megyei 
hivatalban zajlott le. Ezután a pöstyéni CINEMATIK nemzetközi film-
fesztivál meglátogatásával folytatódott, ahol bemutatták A világ Mucha 
szerint című dokumentumfilmet.

“Örülök	annak,	hogy	John	Mucha,	a	világhírű	festőművész,	Alfons	
Mucha	unokája	elfogadta	a	meghívást	Nagyszombat	megyébe.	A	Mucha	
Alapítvány	sikeres	együttműködést	folytat	Nagyszombat	megyével,	amely	
a	Virágvilágok	című	kiállítás	megnyitójával	indult,	amit	az	együttműködési	
megállapodás	aláírása	követett.	Elhatároztuk,	hogy	felhívjuk	a	figyelmet	e	
jelentős	cseh	festő	művészi	hagyatékára	és	munkáira,	ezért	csatlakoztunk	
a	Mucha	útja	elnevezésű	projekthez.	Ebbe	már	délmorvaországi	partnere
ink	is	bekapcsolódtak.	Meggyőződésem,	hogy	Alfons	Mucha	hagyatéka	és	
munkássága	a	művészetek	és	a	kultúra	szerelmeseit	is	Pöstyénbe	vonzhatja.	
Bízom	abban	is,	hogy	A	világ	Mucha	szerint	című	dokumentumfilm,	amelyet	
ma	láthattunk,	szintén	megtalálja	a	közönségét” – mondta Jozef Viskupič, 
Nagyszombat megye elnöke. Mint hozzáfűzte, a Roman Vávra rendező 
stúdiójában készült dokumentumfilmet a mostani nemzetközi filmfesz-
tiválon, a CINEMATIK-on mutatták be Pöstyénben.

A film az egyik leghíresebb cseh festő, Alfons Mucha életútját 
mutatja be. Az egész történetet a filmben fia, Jiří meséli el. A fiú 
apja életrajzának megírásával emléket állított édesapja művészeti 
örökségének. A filmben azt a kérdést is boncolgatja, hogy apja sikerei 
csúcsán miért hagyta el Párizst, a gazdagságot és a művészi környeze-
tet, és igyekezett visszatérni Csehországba. Jiří Mucha mindezt egy 
ódon lakás falai között igyekszik elmesélni, amely tele van a világhírű 
művészre utaló emlékekkel.

“Érzelmileg	megható	volt	a	nézőtéren	ülni,	és	a	nagyapámról	szóló	
filmet	megtekinteni	a	nézőkkel	együtt.	Nagyon	örülök	annak,	hogy	az	
emberek	érdeklődnek	a	Pöstyénben	rendezett	kiállítás	iránt	is.	Meg
győződésem,	hogy	nagyapám	hagyatéka	és	munkássága	tovább	él,	és	
nincs	kétségem	afelől,	hogy	nevének	és	hagyatékának	ápolása	jó	kezek
ben	van.	Örülni	fogok	annak,	ha	Nagyszombat	megyével	más	projektek
ben	is	együttműködünk” – tette hozzá John Mucha.

A világhírű művész szerette Pöstyént, és gyakran visszatért a helyi 
fürdőbe. Hálából a Thermia Palace szállodának adományozta egyetlen 
nagyméretű olajfestményét, amely szlovák tematikát ábrázol.

Trnavský kraj navštívil John Mucha, 
vnuk svetoznámeho maliara

John Mucha, a világhírű festő unokája 
Nagyszombat megyében tett látogatást
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Pri informovaní obyvateľov 
o novinkách z diania na 

území Trnavského kraja sme 
začali používať technológiu 
hlasovej syntézy. To znamená, 
že návštevníci webovej stránky 
www.trnava-vuc.sk si môžu 
v časti Aktuality vypočuť in-
formácie prostredníctvom tzv. 
neutrálneho hlasu. 

Možnosť prehratia tlačovej 
správy v zvukovej podo-

be je dostupná pri každom 
článku, a to po kliknutí na 
ikonu prehrávača na začiatku 
textu. Neurálny hlas, ktorý 
číta aktuality z Trnavskej župy, 
je známy z viacerých sloven-
ských spravo dajských webov, 
pričom pôsobí realisticky. Túto 
funkciu plánujeme nasadiť aj na 
podcastové platformy Goog-
le Podcasts, Apple Podcasts 
a Spotify, kde v súčasnosti 
publikujeme Župné rozhovory 
či záznam z relácie Trnavského 
rádia Raňajky v župane.

Hangszintézis technológiát 
kezdtünk használni, hogy 

tájékoztassuk a lakosokat a 
megyében zajló aktuális ese-
ményekről. Ez azt jelenti, hogy 
a www.trnava-vuc.sk honlap 
látogatói a Hírek rovatban az 
információkat ún. neurális hang 
segítségével is meghallgathat-
ják.

Követjük a globális és 
a szlovák média trendjeit, 
amelyeknél több éve alkal-
mazzák a szövegfelolvasó 
funkciót a cikkekhez. A funk-
ciót hangszintézis hozza létre, 
ami egy mesterséges hang 
létrehozásának folyamata. A 
rendszer elfogadja a szövegbe-
vitelt, ami egy hír a megyéből, 
és hangkimenetté alakítja 

át. Ennek köszönhetően 
javítottunk az információk 
hozzáférhetőségén, 
különösen a vak és 
gyengénlátó lakosok számára.

A sajtóhír hangformában 
történő lejátszása minden 
cikknél elérhető lesz a szöveg 
elején található lejátszó ikonra 
kattintva. A Nagyszombat 
megyei híreket felolvasó neurá-
lis hang több szlovák hírportál-
ról is ismert, és valóságosnak 
hat. Ezt a funkciót a Google 
Podcasts, Apple Podcasts és 
Spotify platformokon is tervez-
zük megvalósítani, amelyeken 
jelenleg megyei interjúkat, 
illetve a Nagyszombati Rádió 
egyik műsorának (Raňajky v 
župane) felvételét közöljük.

Spustili sme prihlasovanie do 13. ročníka súťaže 
Ekologic ký čin roka 2023. Oceníme jednotlivcov 

a kolektívy, ktoré svojimi aktivitami prispeli k ochrane 
a tvorbe životného prostredia. Projekty zrealizované počas 
aktuálneho roka je možné prihlásiť do 29. februára 2024. 
Novinkou je online registrácia.

Súťaže sa môžu zúčastniť jednotlivci, kolektívy mater-
ských, základných a stredných škôl, samosprávy alebo záuj-
mové združenia. Za ekologický čin možno považovať aktivi-
ty, ako sú napríklad dokumentácia a likvidácia neriadených 
skládok odpadov v katastroch obcí a miest, zavedenie 
separovaného zberu odpadu na školách, výsadba zelene, 
záchrana alebo dokumentácia cenného biotopu, využitie 
obnoviteľných zdrojov energie, práca s mládežou v oblasti 
ochrany a tvorby životného prostredia alebo organizovanie 
súťaží s environmentálnou tematikou. Do súťaže je možné 
prihlásiť projekty, ktoré budú ukončené v roku 2023. 

Prihlásené projekty bude vyhodnocovať odborná 
komisia, a tie najlepšie odmeníme finančne. Za prvé miesto 
náleží odmena 1.500 eur, za druhé 1.000 eur a tretie mies-
to bude ocenené sumou 700 eur.

Várjuk a jelentkezéseket az Év ökológiai cselekedete 2023 el-
nevezésű pályázat keretében. Olyan személyek vagy csoportok 

tevékenységét díjazzuk, akik, illetve amelyek hozzájárultak a környezet 
védelméhez vagy alakításához. Az idén megvalósított projekteket 2024. 
február 29-ig lehet regisztrálni. Újdonságot jelent az online regisztráció 
lehetősége.

A pályázatba magánszemélyek, óvodák, alap- és középiskolák kollek-
tívái, önkormányzatok vagy érdekképviseleti csoportosulások kapcso-
lódhatnak be. Környezetvédelmet szolgáló cselekedetnek olyan tevéke-
nységek számítanak mint a városok és községek kataszterében lévő 
illegális hulladéklerakatok dokumentálása és felszámolása, a szelektív 
hulladékgyűjtés bevezetése az iskolákban, növényzet kiültetése, értékes 
élőhelyek mentése vagy dokumentálása, megújuló energiaforrások fel-
használása, fiatalokkal való foglalkozások a környezettudatosságra való 
nevelés céljából, vagy a környezetvédelmi témájú versenyek szervezése. 
A pályázatra a 2023-ban befejeződő projekteket lehet benevezni.

A beérkezett projekteket szakmai bizottság értékeli, a legjobbakat 
pedig pénzjutalomban részesíti. Az 1. helyezettet 1500 euróval, a 2. he-
lyezettet 1000 euróval, a 3. helyen végzőt pedig 700 euróval díjazzák. A 
pályázatokat postai úton kell eljuttatni a Nagyszombat Megyei Hivatalba 
a Starohájska 10, Trnava címre. A jelentkezési lap online is kitölthető.

V tomto roku sme spustili druhý ročník 
plateného stážového a mentoringov-

ého programu ‚Mladí na úrade‘. O program 
prejavila záujem päťdesiatka 
študentov zo všetkých krajov 
Sloenska. V priebehu 
januára prebehli dve kolá 
pracovných pohovorov, 
ktoré boli realizované 

formou assessment centra. V rámci nich 
mali študenti príležitosť odprezentovať sa. 

Spomedzi prihlásených záujemcov vyb-
rala trnavská župa najúspešnejšiu 

osmičku mladých ľudí, ktorým 
sa zames tnanci viacerých or-

ganizačných útvarov Úradu 
TTSK snažia priblížiť fun-
govanie a aktivity župy. 

Počas takmer ročného cyklu naberajú 
študenti skúsenosti na odbore financií, 
komunikácie, ľudských zdrojov, oddelení 
nakladania s majetkom a prevádzky úradu, 
ale napríklad aj na sekretariáte župana. 

Cieľom župy je pokračovať v zapájaní 
mladých ľudí do verejného diania a vo vy-
tváraní príležitostí pre študentov vysokých 
škôl na získanie praxe už počas štúdia.

Spustili sme druhý ročník úspešného programu Mladí na úrade

Aktuality  
z diania  
v kraji si 
môžete  
vypočuť na 
župnom webe

A megye aktuális történéseiről 
neurális hang segítségével  
tájékozódhat a megyei honlapon

Spustili sme prihlasovanie do 
Ekologického činu roka. 
Novinkou je online registrácia

Várjuk a nevezéseket az Év ökológiai  
cselekedete versenybe.  
Újdonság az online regisztráció
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A Morva kerékpárút első Nagyszombat 
megyei szakasza már összeköti 
Szakolcát és Holicsot
Elkészült a Morva kerékpárút első szakasza, amely összeköti a szakolcai 
Baťa-csatornát a Morva folyón lévő kis vízerőművel Holics mellett. A Morva 
folyó védőgátjának koronáján áthaladó új, 6,1 kilométer hosszú kerékpárút 
megépítését az Interreg V-A Szlovák Köztársaság-Cseh Köztársaság 
Együttműködési Program keretében valósítottuk meg. A kerékpárút 
kiépítésével újabb lehetőséget teremtettünk az aktív szabadidő eltöltésére 
Szakolca és Holics környékén, csakúgy mint a Morva folyó másik partján. 
A Morva kerékpárút további két, összesen közel 11 kilométeres szakaszának 
megépítésével növeljük a terület vonzerejét az osztrák-szlovák határon fekvő 
Morva folyó védőgátjától Gázlós (Brodské) községig.

Prvý úsek Moravskej cyklomagistrály 
v Trnavskom kraji už spája Skalicu a Holíč
Dokončil sme prvý úsek Moravskej cyklomagistrály, ktorý spája Baťov kanál v Skalici 
s Malou vodnou elektrárňou na rieke Morava pri Holíči. Nová cyklo trasa, ktorá prechádza 
korunou ochrannej hrádze rieky Morava, meria 6,1 kilometra a jej výstavbu sme realizo-
vali v rámci Programu spolupráce Interreg V-A Slovenská republika - Česká republika. 
Vybudovaním cyklotrasy sme vytvorili ďalšiu možnosť aktívneho trávenia voľného času 
na území okolo Skalice a Holíča, aj na opačnom brehu rieky Morava. Atraktivitu územia 
zvyšujeme výstavbou ďalších dvoch úsekov Moravskej cyklomagistrály v celkovej dĺžke 
takmer 11 kilometrov, a to od ochrannej hrádze rieky Morava v rakúsko-slovenskom 
pohraničí až po obec Brodské. Časť od obce Brodské po križovanie cez rieku Myjava 
v dĺžke 6,3 kilometra odovzdáme do užívania už v najbližšom období.

#spolutvorimekraj

TRNAVSKÝ
KRAJ
–
kraj
zážitkov

Krásna príroda,
bohatá história,  
tradičné podujatia 
a množstvo 
kulinárskych zážitkov. 

To je Trnavský kraj.


